
Festa del futbol
Es preveu l’assistència de prop 
de 20.000 persones pàg. 30
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> NOTÍCIES: El nou Ple municipal es constituirà oficialment el proper 11 de juny pàg. 4

> Esports: El CD Montcada aconsegueix la permanència a Primera Catalana a falta d’una jornada pàg. 26
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Els ‘indignats’ 
també fan sentir la 
seva veu al municipi

> MOVIMENT 15-M

Cassolades i assemblees participatives en 
reivindicació de millores socials pàg. 3

Del 10 al 13 de juny es faran una quarantena d’activitats 
per celebrar la festa gran del municipi pàgS. 19-21

Nou horari escolar
Supressió de la 6a hora 
als centres públics pàg. 10

El concert de La pegatina,
un dels atractius del programa
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Espai rEbatEjat
Els participants a les assemblees 
bategen simbòlicament la plaça 
de l’Església amb el nom del 15-M

La protesta que es viu a la plaça Catalunya de Barcelona i a altres ciutats del país s’estén al municipi a través de les xarxes socials

Els indignats de Montcada han 
començat a organitzar-se, després 
de les tres trobades fetes els dies 
26, 27 i 29, a la plaça de l’Esglé-
sia. L’assemblea ha decidit reunir-
se cada diumenge, a les 20h, a la 
rebatejada plaça del 15-M i, abans 
de començar cada reunió, fer una 
cassolada. Els assistents també 
han acordat secundar la iniciativa 
d’altres poblacions en què els ciu-
tadans surten, a les 21h, a fer so-
roll als balcons i les finestres com 
a forma de protesta. 
Un altre dels punts aprovats ha 
estat la creació de tres comissions 
de treball –difusió, acció i d’estu-
diants– per fer arribar el movi-
ment al màxim nombre possible 
de montcadencs. Els indignats 
locals també han creat un espai 
web al Facebook perquè tothom 
que vulgui pugui fer les seves 
aportacions.

Cita espontània. A la primera con-
vocatòria organitzada a través de 
les xarxes socials, el passat 26 de 
maig, s’hi va afegir un centenar 
de persones, de diferents edats i 
condicions. L’acte va consistir en 
una cassolada i una assemblea 
on els assistents van exposar les 
seves opinions i van fer propos-
tes amb l’objectiu de dinamitzar 
el moviment ‘Democràcia real 
ja’ al municipi, com ara habilitar 
un espai a la plaça de l’Església 
on els ciutadans puguin pen-
jar els seus missatges en forma 
d’escrits, pancartes o expres-

sions artístiques. Les diferents 
intervencions que hi va haver 
a l’assemblea, megàfon en mà, 
van posar en evidència que a 
Montcada ja existeix molta gent 
organitzada, que reivindica des 
de fa temps moltes de les qües-
tions que planteja el moviment 
dels ‘indignats’ com la Platafor-
ma Los lunes al sol, els joves del 
Casal Popular El Brot, la FAV-
MiR o la Plataforma contra les 
hipoteques. D’altres ciutadans, 
a títol personal, van mostrar la 
seva preocupació per l’evolució 
del moviment i el seu futur i per 
com lluitar per canviar el sistema, 
des de dins o des de fora. En tot 
cas, tothom va coincidir en la im-
portància que el moviment s’hagi 
posat en marxa, aglutinant gent 
diversa que comparteix les matei-
xes reivindicacions.

Sílvia Alquézar/Laura Grau | Montcada

Una de les propostes 
del grup és sortir cada 
dia als balcons, a les 
21h, per fer cassolades

Els ‘indignats’ convoquen assemblees cada 
diumenge per canalitzar les seves demandes

DEMOCRÀCIA REAL JA

‘Los lunes al sol’ fa un comunicat de suport al moviment

Entitats socials i veïnals 
també s’afegeixen al 15-M

La plataforma social ‘Los lunes 
al sol’ ha mostrat el seu suport al 
moviment 15-M “com una eina 
vàlida no només per conscien-
ciar d’una vegada per totes la 
ciutadania sinó com a motor de 
canvi en la situació injusta que 
pateix la part més dèbil de la 
societat”, expressa el col·lectiu en 
un comunicat, que troba que entre 
aquest corrent i les seves reivin-
dicacions hi ha moltes similituds, 
com ara el to pacífic i la indepen-
dència de les seves accions així 

com posar de relleu el problemes 
de l’atur, els tancaments injustos 
d’empreses, les deslocalitzacions i 
els expedients d’ocupació de regu-
lació “fraudulentes” o la denún-
cia a l’especulació. 

Tres anys de lluita. El comunicat 
de premsa emès per ‘Los lunes al 
sol’ rep el nom de ‘Tres anys in-
dignats’, ja que el col·lectiu es va 
crear la primavera del 2008 arran 
el conflicte laboral a l’empresa 
Aismalibar. Tres anys després, 
antics treballadors de la fàbrica 

–ja tancada– i empleats d’altres 
firmes que han passat per expe-
dients de regulació d’ocupació o 
situacions difícils es concentren 
davant les portes de les antigues 
oficines de la planta del polígon 
Foinvasa, tots els dilluns, a les 12h. 

D’altra banda, la Federació d’As-
sociacions de Veïns de Montca-
da i Reixac (Favmir) va aprovar 
l’1 de juny, durant l’assemblea 
ordinària anual del col·lectiu, la 
proposta de donar suport al grup 
dels indignats.

Silvia Díaz | Redacció

Participants a la II Marxa contra l’atur al seu pas per Montcada i Reixac, l’octubre del 2010
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Les assemblees s’han fet a la plaça de l’Església on els assistents, col·locats en rotllana, han expressat les seves opinions utilitzant un megàfon
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MOvIMEnt 15-M
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Notícies Futur HospitaL 
El Parlament aprova resolucions 
que insten al govern a la 
construcció de l’equipament

pàg. 8

laveu.cat/noticies

pEr uN Estiu sENsE FoCs
Els consorcis de Collserola i de 
la Serralada de Marina posen en 
marxa el pla de prevenció

pàg. 9

El PSC, formació que ha guanyat 
les eleccions municipals, ha fet 
una primera ronda de contactes 
amb totes les que tindran repre-
sentació al Ple durant el pròxim 
mandat cara formar el nou go-
vern municipal, ja que amb els 7 
regidors obtinguts necessita pac-
tar amb una altra força que li per-
meti sumar un mínim d’11 edils 
per tenir així garantida la majoria 
absoluta. 
Les entrevistes amb els grups, 
que van començar el 26 de maig, 
s’han succeït de menor a major 
representació. “Hem fet una pri-
mera ronda de trobades, però 
l’objectiu és fer-ne una segona”, 
ha dit l’alcaldessa en funcions, M. 
Elena Pérez, qui, de moment, no 
ha confirmat si es reeditarà el pac-
te amb CiU vigent des del 1999.

Valoracions. Esquerra té clar que 
seguirà a l’oposició durant el 
pròxim mandat. “Continuarem 
treballant amb honestedat i co-
ratge per fer la tasca opositora 
que ens ha caracteritzat”, ha ma-
nifestat la candidata republicana, 

Marta Aguilar. La cap de llista de 
Ciutadans, Carmen Romero, en-
cara no ha decidit a qui votarà en 
el Ple d’investidura: “a la reunió 
amb el PSC ens van ho van pre-
guntar i vam contestar que ens 
ho hem de pensar”. 
La candidata del PPC, Eva Gar-
cía, ha manifestat que, tot i que 
el seu grup continuarà a l’oposi-
ció, està “disposat a donar su-
port a un govern que suposi un 
canvi”, referint-se a un possible 
acord entre el PSC i ICV-EUiA. 
Mentre que en representació dels 
ecosocialistes, Josep M. González 
ha explicat que en la reunió no 
van parlar de pactes: “Ens van 
intercanviar programes i, per 
la nostra part, vam mostrar la 
nostra voluntat de formar un 
govern d’esquerres”. CiU, l’últi-
ma força a reunir-se amb el PSC, 
ha mostrat la seva predisposició 
a reeditar el pacte del qual en fa 
una valoració molt positiva. “El 
nou executiu ha de ser fort su-
perar la crisi econòmica i l’atur 
i així ho vam comunicar als 
socialistes durant la reunió”, ha 
manifestat el cap de llista, Joan 
Maresma. El PSC i CiU es tor-
nen a trobar el 3 de juny. 
La nova corporació es constituirà 
el dia 11 en un Ple que tindrà lloc 
a les 12h. La sessió la presidirà la 
Mesa d’Edat que formaran els re-
gidors de més i menys edat –Joan 

Maresma, de CiU, i Marc Rodrí-
guez, del PSC, respectivament– i la 
persona que actuï com a secretari. 
Aquests dos edils seran els primers 
a prendre possessió de l’acta i, a 
continuació, es procedirà a triar 
l’alcalde o alcaldessa, un procés 
que arrencarà amb la intervenció 
d’un representant de cada forma-
ció sobre l’explicació del seu vot. 
Si en el primer recompte un dels 
alcaldables obté els 11 sufragis que 
donen la majoria absoluta, aquest 
serà proclamat com a tal. Si no és 
així, s’haurà de tornar a votar i, 
en el cas que en la segona ronda 
tampoc no s’obtingui la majoria, 
es proclamarà batlle el cap de la 
llista més votada.

El psC inicia les converses amb la resta 
de grups cara la creació del nou govern
Silvia Díaz | Montcada

POSt ELECCIOnS

abans del Ple d’investidura, el grup socialista té previst reunir-se dues vegades amb la resta formacions representades al plenari

El cap de llista de CiU, Joan Maresma (esquerra), felicita la candidata i actual alcaldessa pel PSC, M. Elena Pérez, la mateixa nit electoral

La constitució del 
pròxim Ple tindrà lloc 
el dia 11 de juny, a les 
12h, a la Casa de la Vila
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La darrera sessió ordinària del 
mandat 2007-2011 tindrà lloc 
el pròxim 8 de juny (19.30h), 
amb un únic punt a l’ordre del 
dia, l’aprovació de l’acta del 
Ple de l’abril. Serà l’últim ple-
nari per als edils socialistes que 
no han estat triats o bé no han 
format part de la candidatura: 
Carles Guijarro –regidor durant 
20 anys– Eva Gonzalo, que va 
entrar-hi al 2003, M. Teresa 
Gallego, edil en aquest darrer 
mandat, i Alicia Solano, que 
s’hi va incorporar al 2010 en 
substitució de Jordi Climent. 
Sergio Hermoso, regidor des del 
2003, no entrarà a la Corporació 

perquè anava de número 8 i el 
PSC va obtenir 7 representants. 
De CiU, la baixa és la d’Amèlia 
Morral, que ha estat regidora des 
del 1999 i en aquests comicis 
era la número 8 a la llista –la 
coalició nacionalista ha aconse-
guit 5 edils. Del PPC, l’històric 
militant Teodoro García –regidor 
des del 1999– dirà adéu al Ple 
ja que en aquestes eleccions 
ha tancat la llista, al número 
21. L’actual regidor d’Esquerra 
Jordi Sánchez, que va entrar a 
l’Ajuntament al 2007, era el 
número 2 a la candidatura però 
els republicans s’han quedat 
amb un únic representant | SD

Vuit regidors s’acomiadaran del Ple el 8 de juny

04
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La presència d’una vuitantena 
de persones davant de la casa 
d’Elisa Díaz el 2 de juny –dia en 
què s’havia d’executar l’ordre de 
desnonament que pesa sobre el 
pis per impagament de la hipote-
ca– va impedir per segona vegada 
que aquesta veïna de Montcada 
fos desallotjada. A peu de carrer i 
envoltada pels manifestants, la se-
cretària judicial del Jutjat de Cer-
danyola –que va arribar aconpa-
nyada de Mossos d’Esquadra– va 
notificar oficialment a Díaz que el 
desnonament s’ajornava fins al 21 
de juny a causa de la concentració 
de protesta i va remarcar que en la 
pròxima ocasió hi haurà més for-
ces policials per tal de fer efectiu el 
desnonament.  

Solidaritat. El portaveu de la Pla-
taforma d’Afectats per la Hipote-
ques de Barcelona, Ernest Marco, 
va qualificar d’èxit l’ajornament  
“que ha estat possible gràcies 
a la solidaritat de gent de dife-
rents entitats i organitzacions de 

Montcada i d’altres municipis”, 
però també es va mostrar preo-
cupat “perquè ja ens han avisat 
que la pròxima vegada portaran 
més reforços policials”. En aquest 
sentit, Marco va fer un crida a 
tornar a concentrar-se davant de 
la casa de l’afectada –carrer Duc 
de Tetuán, 3– la data en qüestió. 
Díaz, visiblement emocionada, va 
agrair el suport de la gent i alhora 

va mostrar la seva angoixa pel fet 
que si la treuen de casa no té on 
anar: “Estem buscant, però ens 
fa falta més temps per trobar 
alguna cosa”. Segons Díaz, la 
Kutxa –entitat bancària que s’ha 
quedat el pis–, no està disposada a 
negociar. “Estan enfadats perquè 
l’aval dels meus pares està sus-
pès fins que es pronunciï el Tri-
bunal Constitucional”,  ha dit.

Laura Grau | Montcada
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La pressió popular impedeix per 
segona vegada un desnonament

PLAtAFORMA HIPOtEQUES

Elisa Díaz i el seu marit, moments després de signar la notificació de l’ajornament del desnonament

05

Elisa Díaz podrà continuar a casa seva fins al 21 de juny, nova data per executar l’ordre
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La policia Local disposa 
de sis nous agents

Sis nous agents s’han incorporat 
a la plantilla de la Policia Lo-
cal de Montcada i Reixac i van 
prendre possessió del seu càrrec 
a mitjan de maig en un acte ce-
lebrat a l’Ajuntament, presidit 
per l’alcaldessa i la presidenta de 
l’Àrea Interna en funcions, M. 
Elena Pérez (PSC), i M. Carmen 
Porro (PSC), respectivament.
 
Més proximitat. La plantilla del 
cos local de policia està formada 

actualment per 56 agents i les 
noves incorporacions permetran 
ampliar la unitat de proximitat i 
que dos membres veterans de la 
Policia Local passin a fer aques-
tes tasques a Terra Nostra i la 
Font Pudenta-muntanyeta. 
En aquests moments, la unitat de 
proximitat la formen sis agents 
que realitzen les seves funcions a 
la zona centre, Mas Rampinyo i 
Mas Duran, Montcada Nova, Pla 
d’en Coll, la Ribera, Can Cuiàs i 
Can Sant Joan.

Silvia Díaz | Montcada

L’escriptora i catedràtica Carme 
Riera va ser la madrina del Dia 
de les Esquadres, que el 2 de 
juny va organitzar l’Àrea Bàsica 
Policial (ABP) dels Mossos de 
Cerdanyola, Ripollet, Montcada 
i Reixac, Badia i Barberà al Kur-
saal, en el marc d’un acte que va 
comptar amb els parlaments de 
l’alcaldessa en funcions, M. Elena 
Pérez (PSC), i el responsable de 
l’ABP, Miquel Hernández Peñín. 
Els Mossos van convidar Riera 
perquè per escriure el seu darrer 
llibre, Natura quasi morta, es va 
documentar en l’ABP de Cerda-
nyola. Riera es va definir com 
una “admiradora” de la tasca dels 

Mossos i va defensar la seva actua-
ció en  el polèmic intent de desallot-
jament dels ‘indignats’ de la plaça 
Catalunya el 27 de maig passat. 
L’ABP va reconèixer agents de les 

policies locals i autonòmiques de 
Montcada que van intervenir en 
un incendi al carrer Camèlies de 
Can Cuiàs al juliol passat i al jutge 
de pau del municipi, Joan López.

Silvia Díaz | Can Sant Joan

L’escriptora Carme riera lloa la tasca
dels Mossos en un acte al Kursaal

Carme Riera rep l’obsequi que li han fet els Mossos de mans de Miquel Hernández i Peñín
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agents autonòmics i locals i el jutge de pau de Montcada reben un reconeixement

Pérez, a la dreta, saluda els agents policials que entraran a treballar al cos local

L’increment de la plantilla permetrà ampliar la unitat de proximitat

DIA DE LES ESQUADRES
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Els tècnics de l’Administrador 
d’Infraestructures Ferroviàries 
(Adif) han analitzat 13 domicilis 
de Can Sant Joan a petició dels 
propietaris que consideren que les 
obres de la Línia d’Alta Velocitat 
(LAV) que s’estan duent a terme 
a l’alçada del carrer Carril estan 
afectant els seus habitatges. L’Adif 
ha apuntat que encara és aviat per 
obtenir resultats d’aquestes inves-
tigacions i insta la població a que 
faci una petició de revisió si pensa 
que els treballs de la LAV estan 
provocant desperfectes al seu pis. 
La sol·licitud s’ha de fer a les ofi-
cines de l’Adif –a Barcelona n’hi 
ha tres– i l’Ajuntament també s’ha 
ofert com a mitjancer amb l’em-
presa ferroviària. 
Veïns del barri que viuen en edifi-
cis pròxims a les obres van mani-
festar a principi del mes de març 
passat alteracions i esquerdes als 
seus habitatges i les van vincular 
directament amb les obres de la 
LAV. Paral·lelament, els afectats 
també van mostrar les seves quei-

xes pel soroll que emeten els tre-
balls, el que va motivar que l’Adif i 
el consistori acordessin que l’hora-
ri dels treballs fos de 8 a 22h.

Tuneladora. L’Adif ha informat a 
l’Ajuntament que la tuneladora de 
la LAV continua aturada perquè 
s’estan efectuant tasques de man-
teniment i de substitució d’eines 
pròpies de la perforadora, amb 

l’objectiu que pugui reprendre el 
seu funcionament en unes setma-
nes. La màquina es va aturar fa gai-
rebé 9 mesos arran una rebentada 
d’un col·lector que va provocar un 
esvoranc a la llera del riu i va obli-
gar els operaris a paralitzar els tre-
balls de la tuneladora i a refermar 
el subsòl per evitar nous incidents, 
operació que ha generat les vibraci-
ons detectades pel veïnat.

Silvia Díaz | Redacció
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L’adif ha revisat 13 pisos de veïns 
alertats per les obres de la LaV

CAn SAnt JOAn

La tuneladora encara no s’ha posat en marxa, ha confirmat l’administrador d’infraestructures

Imatge de les obres de reforç del subsòl a la llera del Besòs, davant del carrer Carril
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> suport a plataformes antiincineració del penedès
Una quarantena de persones de diverses plataformes antiincineració, com la 
de Montcada i Reixac, va participar el 26 de maig a una trobada a Vilafranca 
del Penedès –al tancament d’aquesta edició, el 2 de juny tenia lloc una altra 
reunió– per estudiar les conseqüències de la crema de residus perillosos a la 
cimentera Uniland, a Santa Margarida i els Monjos. Membres del col·lectiu lo-
cal van explicar el treball que ha dut a terme per evitar que la cimentera Lafarge 
faci servir biomassa com a combustible. “Hem mostrat el nostre suport incon-
dicional als companys del Penedès, que estan amoïnats pels efectes sobre la 
salut”, ha manifestat el portaveu del col·lectiu, José Luis Conejero | SD
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> L’r7 s’escurçarà i anirà de sant andreu a la uab
Amb motiu de la posada en marxa de l’R8 –entre Martorell i Granollers– la línia 
7, que passa per les estacions de Can Sant Joan, Montcada-Manresa i Terra 
Nostra s’escurçarà a partir del 26 de juny i només farà el recorregut entre Sant 
Andreu Arenal i Cerdanyola Universitat. Segons el Departament de Territori i 
Sostenibilitat de la Generalitat, l’entrada en funcionament de l’R8 suposarà un 
increment de la freqüència de pas de l’R4, una altra línia que dóna servei a 
Montcada (en el trajecte Manresa-Sant Vicenç de Calders). Pel que fa al nou 
recorregut, serà el primer de la xarxa de Rodalies que connectarà dos territoris, 
el Baix Llobregat i el Vallès Oriental, sense haver de passar per Barcelona | SD

Als parcs de la Serralada de Ma-
rina –on s’iclouen Reixac, Va-
llençana i el Bosc d’en Vilaró– i 
de Collserola –amb part de Terra 
Nostra i Can Cuiàs– ja s’han po-
sat en marxa els dispositius per 
a la prevenció d’incendis fores-
tals. Els consorcis que gestionen 
aquests espais forestals i on hi ha 
representació dels ajuntaments 
dels municipis afectats, entre ells 
el de Montcada i Reixac, han 
decidit mantenir els recursos ne-
cessaris per garantir una bona 
protecció del territori.
“Hi ha aspectes en els quals 
no es pot baixar la guàrdia i 
per això, malgrat la crisi, hem 
decidit mantenir el mateix dis-
positiu d’anys anteriors”, ha 
explicat la directora del Consorci 
de la Serralada de Marina, Cinta 
Pérez. El pressupost, de 170.000 
euros, inclou la contractació de 5 
vigilants, 2 coordinadors, 8 guai-
tes i 2 telefonistes. Aquest espai 
forestal, gestionat per la Diputa-
ció de Barcelona, la Mancomu-

nitat de Municipis de l’Àrea Me-
tropolitana i els Ajuntaments de 
Badalona, Santa Coloma de Gra-
menet, Montcada i Reixac, Tiana 
i Sant Fost de Campsentelles va 
rebre durant l’any passat prop de 
100.000 visitants.

Previsió. De moment, tenint en 
compte que la primavera ha estat 
plujosa, es preveu que sigui un 
estiu tranquil, seguint la línia dels 
últims anys. A banda de la clima-
tologia, altres factors que han con-

tribuït en les darreres campanyes 
a una bona protecció dels espais 
forestals han estat, en opinió de 
Pérez, “l’experiència i la prepa-
ració del personal que treballa 
en les tasques de prevenció i 
una major conscienciació ciuta-
dana”. La tasca pedagògica que 
s’ha fet any rere any ha contribuït 
a què els usuaris dels parcs metro-
politans sàpiguen que no es pot fer 
foc al bosc ni propiciar conductes 
de risc com ara llençar burilles o 
escombraries. 

Pilar Abián | Redacció

activats els plans de vigilància 
forestal als boscos del municipi

PREvEnCIÓ

Dos vigilants del parc de Serralada de Marina durant la darrera campanya, informant un usuari
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Els dispositius a la Serralada de Marina i Collserola estaran en marxa fins al 12 de setembre

Compro. Tebeos antics, còmics de superherois, 
manga, àlbums de cromos, calendaris de butxa-
ca i joguines en general. Tel. 630 930 616.
ocasión. Planta baja en Montcada en venta. 
Dos habitaciones. Precio a convenir. De particu-
lar a particular. 664 721 095.
En venda. Màquina de cosir Sigma, motor Refrey 
430, semiindustrial amb una taula d’un metre. 
Preu: 220 euros (a negociar). Tel. 669 963 177.
se ofrece. Paleta serio para reformas y repara-

ciones en el hogar. Tel. 608 582 141.
En venta. Piso en Can Sant Joan. C. Besós, 16. 
3 habitaciones. 106.000 euros negociables. Tel. 
935 646 107.
se ofrece. Señora de Montcada como cuida-
dora de personas mayores y niños los fines de 
semana. Dispuesta a dormir. Con referencia y 
título de cuidadora. Tel. 627 636 839
Es lloga. Plaça de pàrquing al c. Aragó, a Mas 
Rampinyo. Tel. 620 992 410

Classes. Professor llicenciat dóna classes de fí-
sica, química i matemàtiques. Tlf. 687 826 761.
En venta. Mobiliario de peluquería y estética 
seminuevo: camilla, sillas tocador, recepción, la-
vacabezas, máquina de vapor ozono... Tel. 691 
075 030. Precio a negociar.
pis en venda. Al passeig de la Font Pudenta, 
20. Amb ascensor, 3 habitacions, assoleiat. 
Preu: 162.000 euros. De particular a particular. 
Tel. 935 752 813.

Tel. 935 726 492anuncis gratuïts 
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COMISSIÓ DE SALUt

El parlament aprova dues propostes 
sobre la construcció de l’Hospital 

La comissió de salut del Parlament 
de Catalunya va aprovar el 26 de 
maig dues propostes de resolució 
per accelerar la construcció “sen-
se cap ajornament” de l’Hospital 
Ernest Lluch, una presentada pel 
PSC i una altra, per ICV-EUiA. 
Les iniciatives es van aprovar amb 
el vot conjunt de tota l’oposició. 
En nom dels socialistes, el diputat 
Josep M. Sabaté va dir que la pro-
posta pretenia “reprendre urgent-
ment els projectes arquitectònics 
de l’Hospital Ernest Lluch i la re-
cerca de finançament” i va recor-
dar que la construcció prevista era 
amb un concurs d’obra i servei per 
“no impactar en els pressuposts 
de la Generalitat”.
La diputada ecosocialista Laia Or-
tiz va defensar la seva proposta, 
que instava la comissió a “mante-
nir els compromisos adquirits en 
matèria sanitària i que l’Hospi-
tal Ernest Lluch tingui caràcter 
prioritari perquè és una obra 
reclamada des del 2003”. 

Debat. El text definitiu que es va 
aprovar incorporava una esmena 
del PPC –representat a la comissió 
de salut per la diputada i regidora 
montcadenca Eva García– en la 
qual es concretava el calendari i el 
pressupost. “Demanem que s’in-
clogui una partida als comptes 
del 2011, encara que sigui sim-
bòlica, i que el gruix central 
formi part de l’exercici de l’any 
vinent”, va apuntar García.

En nom de CiU, la diputada Cris-
tina Iniesta va manifestar que el 
nou executiu de la Generalitat 
pretén mantenir el pla d’infraes-
tructures fixat per l’anterior go-
vern però “volem fer un calen-
dari rigorós en base a la situació 
financera actual”, a la vegada 
que va expressar que el govern de 
la Generalitat “és conscient de les 
necessitats sanitàries del Vallès 
Occidental”.

Silvia Díaz | Redacció

Les resolucions insten el govern català a dur a terme l’equipament ‘sense ajornaments’

Els ajuntaments van cedir fa dos anys els terrenys de Redosa a la Generalitat per fer l’Hospital
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 “Hem de sumar esforços per obtenir resultats”
El president de la FAMPA, Pedro 
Fernández, considera que, ara 
més que mai, cal que les famílies i 
els equips directius vagin de la mà 
per lluitar en defensa de la quali-
tat de l’educació pública. “Hem de 
sumar esforços per obtenir resul-
tats”, ha dit, tot afegint que “ne-
cessitem mesures comunes a tots 
els centres pel que fa a horaris i 
per reclamar que es mantingui la 
6a hora”. Aquests dies les AMPA 
estan convocant assemblees per 
posicionar-se al respecte. L’opinió 
majoritària serà la que es trasllada-
rà al Consell Escolar Municipal.
De moment, a l’espera que surti 
el Decret definitiu del curs vinent 

-que es preveu es farà públic el 3 
de juny-, la FAMPA aposta perquè 
l’horari de tarda acabi a les 17h, 
com fins ara. En l’esborrany del 
Decret, la Generalitat parla de fer 
un horari general que aniria de 9 a 
12.30h i de 15 a 16.30h. 
El que sí és segur és que el curs 
escolar 2011-2012 començarà el 
12 de setembre i no el dia 7 com 
s’havia anunciat inicialment i cada 
centre disposarà de cinc dies de 
lliure disposició. Davant el retard 
d’una setmana en l’inici de les 
classes, la FAMPA i l’Ajuntament 
estudien poder ofertar un casal 
per a les famílies que requereixin 
el servei | PA

La Federació d’Ampa de Mont-
cada i Reixac (FAMPA), que 
representa els centres educatius 
públics i concertats del municipi, 
vol que, davant la supressió de la 
6a hora, el curs vinent l’horari de 
les escoles públiques sigui unifi-
cat i aposta per fer tres hores al 
matí (de 9 a 12h) i dues a la tarda 
(15 a 17h). Així ho va expressar 
el president de l’entitat, Pedro 
Fernández, el 31 de maig en l’ac-
te informatiu que es va fer a l’es-
cola Reixac i en què també van 
participar, a més del representant 
de la FAMPA, el vicepresident 
de la Federació d’Associacions 
de Pares de Catalunya (FAPAC), 
Àlex Castillo, i un representant 
de CCOO, Manuel Pulido. 

Argument comú. Tots tres van 
coincidir a dir que les retallades 
en l’àmbit educatiu responen 
únicament a criteris econòmics 
i van en detriment de la quali-
tat de l’ensenyament als centres 
públics. Com a exemple, es van 
referir al fet que, amb la supres-
sió de la 6a hora, un alumne de 

primària deixarà de fer al final de 
tot el cicle 1.050 hores d’escola-
rització. “Això suposa un curs 
més”, va afirmar Castillo tot re-
cordant que precisament, quan 
es va implementar l’horari que 
ara s’elimina es va fer amb l’ob-
jectiu de contribuir a reduir el 
fracàs escolar. La crítica genera-
litzada dels ponents a la Genera-
litat va ser que no hi ha cap estudi 
que avali que la 6a hora no ha estat 
efectiva. “Contràriament, l’últim 
informe PISA, que valora el ren-
diment dels estudiants arreu del 
món, constata que hi ha hagut 
una millora substancial dels re-
sultats acadèmics als nostres cen-
tres públics”, va afegir Castillo. El 
representant de la FAPAC va titllar 
les retallades de “burla”: “Pagar 
les 3.000 nòmines dels professors 
que acomiadaran no és cap ruïna 
tenint en compte que ens juguem 
el futur dels nostres fills”.
Pulido, que a més de sindicalista és 
professor de secundària, considera 
que, al factor econòmic s’hi suma 
també l’ideològic. “La Generalitat 
beneficia clarament els interes-
sos de l’escola privada enfront la 
pública”, va dir animant els assis-
tents a participar en les concentra-
cions que es convoquin en defensa 
dels serveis públics.
Els pares que van assistir a l’acte 
van expressar la disconformitat 
amb la supressió de la 6a hora i la 
seva preocupació per saber com 

afectarà la mesura als seus fills i 
quines seran les escoles que la man-
tindran, una decisió que prendrà la 
Generalitat. Per la seva banda, la 
direcció del Reixac va fer constar el 
seu malestar per la disminució de 
recursos ja que el problema es tras-
passa als equips directius i al profes-
sorat, que han de seguir treballant 
per mantenir la qualitat del servei.
A la fi de la xerrada, l’AMPA del 
Reixac es va reunir en assemblea i 
va acordar apostar per la propos-
ta d’horari unificat de la FAMPA 
i reclamar a l’administració que 
es faci la 6a hora. A la majoria de 
centres públics de primària s’han 
convocat assemblees per tractar 
aquesta qüestió.

Societat
laveu.cat/societat

CoopEraCiÓ
Tazumal enviarà material 
escolar i esportiu a diverses 
poblacions d’El Salvador

pàg. 13pàg. 15

REtALLADES En EDUCACIÓ

Pilar Abián | Redacció

La FaMpa proposa que el curs vinent totes 
les escoles públiques facin el mateix horari

Els representants de 
les AMPA consideren 
que la supressió de la 
6a hora només respon 
a criteris econòmics

Mostra CuLturaL
El Centre Cívic i les entitats de 
Can Cuiàs mostren al públic 
les activitats que ofereixen
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A la reunió informativa convocada al col·legi Reixac va assistir més d’una setantena de pares i mares preocupats per les retallades

a l’espera de saber què estableix definitivament el Decret d’Ensenyament, les aMPa es manifesten en contra de la supressió de la sisena hora
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El curs vinent el procediment per 
adjudicar les places d’escoles bres-
sol públiques, en cas que l’oferta 
superi la demanda, serà diferent 
a l’actual per garantir que tots 
els números tinguin les mateixes 
possibilitats de sortir. Així ho va 
anunciar el 27 de maig la regido-
ra d’Educació en funcions, Ana 
Rivas (PSC), arran les queixes ex-
pressades per diverses famílies. 
El sorteig d’enguany, fet el dia 25, 
ha estat força criticat perquè el nú-
mero que va sortir inicialment va 
ser el 215 quan només hi havia 208 
preinscripcions. Això ha motivat 
reclamacions contra el procediment 
emprat per l’Ajuntament en què no 
només intervé l’atzar, sinó també 
l’índex de probabilitat. Enguany, 
en sortir un número alt i tornar a 
començar la roda, s’ha beneficiat 
els números més baixos.

Canvi a les desenes. Inicialment, 
el consistori es va plantejar repe-
tir el sorteig però, a instàncies del 
Departament d’Ensenyament, la 

decisió va ser mantenir les unitats 
i les centenes i substituir l’1 de la 
desena per un 0 tenint en compte 
que el nombre de preinscrits és de 
208. “Hem contrastat el procedi-
ment amb els serveis jurídics de 
la Generalitat i ens han confir-
mat que està ben fet i que l’única 
errada recau en les desenes, que 
necessàriament han de ser un 
0”, va explicar Rivas als pares tot 
afegint que el sistema, utilitzat en 
anys anteriors, és el que havia estat 
anunciat prèviament i que ningú 
no havia presentat al·legacions al 
respecte. Les explicacions de Rivas 

no van acabar de satisfer algunes 
famílies, que van insistir que el 
sorteig s’havia de repetir. Un dels 
afectats, Arnau Pi, va avançar que 
impugnaria la decisió municipal: 
“Hem vingut aquí pensant que 
es tornava a repetir el sorteig, tal 
com s’havia anunciat, i no ha 
estat així; crec que amb la decisió 
presa, el perjudici no s’ha esme-
nat”. La queixa ha estat tramesa a la 
delegació d’Ensenyament del Vallès 
Occidental i al Síndic de Greuges. 
Les llistes oficials d’exclosos i ad-
mesos són públiques des de l’1 
de juny.

Pilar Abián | Montcada

Educació canviarà el procediment 
del sorteig per adjudicar les places

ESCOLES BRESSOL MUnICIPALS

El sorteig de les places d’escola bressol públiques es va fer a la Casa de la Vila el dia 25 de maig
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algunes famílies presenten queixes contra l’actual sistema en considerar que no és equitatiu
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EFEMÈRIDE

L’ajuntament ha commemorat el Dia internacional d’acció per a la Salut de les Dones

sánchez: “L’actual model de bellesa 
és el més perjudicial per a la salut”

La nutrició, l’alimentació equili-
brada i l’eradicació de mites re-
lacionats amb l’aprimament són 
els eixos de les dues conferències 
centrals del programa d’actes per 
commemorar el Dia Internacional 
d’Acció per a la Salut de les Dones 
que ha dut a terme la Regidoria 
de Dona i Igualtat. La psicòloga 
M. Ángeles Sánchez, de l’Associa-
ció Catalana d’Anorèxia i Bulímia, 
va parlar el 30 de maig al Kursaal 
sobre l’obsessió per estar prim i les 
dietes que fan perdre pes en poc 
temps. “L’actual model de belle-
sa, que mostra una dona molt 
prima, és el més perjudicial per 
a la salut perquè aboca la gent a 
fer exercici constant i gairebé no 
menjar”, va apuntar Sánchez, qui 
va assegurar que “creiem que tot 
el nostre cos és modelable i no-
més poden canviar-ne un 20%, el 
80% restant ve determinat per la 
genètica”. 

Insatisfacció. Sánchez va dir que 
el 65% dels adolescents espanyols 

està insatisfet amb el seu cos, que 
la franja d’edat de dones suscep-
tibles a patir bulímia, anorèxia o 
obesitat s’ha ampliat dels 10 als 
30 anys i que tenir una imatge 
negativa del teu cos implica bai-
xos nivells d’autoestima i de ren-
diment. L’alimentació equilibrada 
i l’exercici físic regular és l’única 
manera de perdre pes de forma 
saludable, va dir la psicòloga, 
tema del qual també es va parlar 

el 31 de maig en una xerrada al 
Centre Cívic Can Cuiàs, denomi-
nada ‘I tu dona, què menges?’. El 
28 de maig, una quinzena de do-
nes va participar en una camina-
da popular per Can Cuiàs, orga-
nitzada en el marc de l’efemèride, 
que reivindica que la salut de les 
dones s’ha de tractar de manera 
diferent ja que hi ha tractaments 
que funcionen bé en homes però 
no en el col·lectiu femení.

Silvia Díaz | Montcada

L’Escola de Mares i Pares de 
Montcada i Reixac (EMPA) 
va tancar el 26 de maig el cicle 
de xerrades que es va iniciar a 
l’abril amb l’objectiu d’implicar 
el màxim nombre de famílies en 
l’educació dels seus fills. La sala 
institucional de la Casa de la Vila 
estava pràcticament plena per 
escoltar els consells de Carlos 
Larrañaga i Míriam Olivella, dos 
psicòlegs del Centre de Desenvo-

lupament Infantil i Atenció Precoç 
Montcada i Reixac (Dapsi), que 
van oferir l’última conferència 
del cicle. “Els nostres fills ens 
necessiten, hem d’estar amb 
ells, jugar, parlar, en definitiva, 
passar un mínim de temps”, 
va remarcar Larrañaga, qui va 
exposar el cas d’alguns infants 
que no veien els seus pares en tot 
el dia. L’EMPA ja prepara per 
al curs vinent noves propostes 
adreçades a les famílies.

Sílvia Alquézar | Montcada

EDUCACIÓ

Psicòlegs del Dapsi van oferir l’última conferència el 26 de maig

L’EMpa tanca amb èxit 
el primer cicle de xerrades 

L’última xerrada del curs duia per títol ‘Què necessiten de nosaltres els nostres fills?’
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La psicòloga M. Ángeles Sánchez, al fons, durant la xerrada sobre nutrició al Kursaal

El conseller de Benestar i Família, 
Josep Lluís Cleries, i la conselle-
ra d’Ensenyament, Irene Rigau, 
s’han compromès a visitar el Cen-
tre d’Atenció Integral per a nens 
amb discapacitat majors de 6 anys 
(CAID Montcada) ubicat al local 
d’Adimir (Crisantems, sn). Aquest 
mes de maig ambdós consellers 
s’han entrevistat amb represen-
tants de l’entitat montcadenca, a 
petició d’aquesta.
Cleries, que des de fa més de 
quatre anys segueix la trajectòria 
de l’associació i que va ser qui va 
donar suport parlamentari al pro-
jecte, va expressar el seu suport 
al CAID Montcada i la voluntat 
que, a la fi del mandat, pugui tenir 
un finançament públic del 80%. 
Pel que fa a la reunió amb Rigau, 

els representats de l’entitat van 
lliurar a la consellera un escrit on 
s’han plasmat, punt per punt, les 
dificultats amb què es troben les 
famílies de fills amb discapacitat 
a l’hora d’escolaritzar-los a centres 
del municipi. La directora general 
del departament, Alba Spot, va in-
dicar que Ensenyament vol donar 
a conèixer als professionals, pares, 
Ajuntament i a tota la població el 
pla ‘Aprendre junts per viure junts’, 
que promou l’educació inclusiva. 
“Confiem que les paraules 
d’avançar cap a la inclusió dels 
infants amb discapacitat siguin 
reals i que la nostra ciutat esde-
vingui un referent pel que fa a 
aquesta qüestió”, ha expressat 
Adimir en un comunicat en què 
ha valorat positivament la trobada 
amb els consellers.

Pilar Abián | Redacció

IntEGRACIÓ

Representants de l’entitat s’han reunit amb els membres del govern

Els consellers rigau i 
Cleries visitaran adimir

Els representants d’Adimir amb la consellera Rigau, segona per l’esquerra
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PARtICIPACIÓ CIUtADAnA

La Xarxa d’Equipaments i les entitats organitzen la tercera mostra d’actes culturals

Les activitats del Centre Cívic 
Can Cuiàs es presenten al públic

Can Cuiàs viurà del 14 al 23 de 
juny la tercera mostra d’activi-
tats culturals, una iniciativa que 
pretén mostrar a la ciutadania les 
propostes artístiques, de lleure, 
esportives i de dinamització del 
teixit social que duen a terme al 
barri el Centre Cívic i diverses 
entitats com el Grup de Dones 
i l’associació esportiva de Can 
Cuiàs, les AV del barri i de Terra 
Nostra i Creu Roja, que gestio-
na l’Esplai Can Cu. El calendari 
s’obrirà amb una jornada de jocs 
infantils al parc del Turó Blau, el 
14 de juny (18 a 19.30h), que es 
repetirà el 16. El dia 15 tindrà lloc 
un torneig de dòmino (18h) i les 
inscripcions s’hauran de fer del 6 
al 10, les mateixes dates per ins-
criure’s a la melé de petanca del 
dia 18 (9h). La reserva de plaça 
s’ha de fer al punt d’informació o 
bé al bar del Centre Cívic. 

Concurs de cartells. El dia 17 hi 
haurà el concurs de cartells de la 
Festa Major del barri (18h). Els 

balls també tindran un espai des-
tacat a la mostra; el dia 18 n’hi 
haurà a la pista coberta del parc 
del Turó Blau, de 18 a 20h, i el 19, 
una altra mostra de dansa (12h). 
El 20 de juny tindrà lloc un taller 
de manualitats al carrer per grans 
i petits (17.30h) i els alumnes del 
curs de guitarra del Centre Cívic 
oferiran un concert (20h). El dia 
22 es presentarà el taller ‘Anem 
per feina’, impulsat per la Regi-

doria de Dona i Igualtat (17h) i 
una hora i mitja més tard es farà 
un espectacle de teatre familiar al 
parc del Turó Blau, amb el nom 
‘La ciutat dels drets’. El progra-
ma acabarà amb la celebració de 
la revetlla de Sant Joan, el dia 23. 
Amb motiu de la mostra, el grup 
de teatre Sayuc presenta el 18 de 
juny a les 21h el muntatge ‘El 
testament’, a l’escenari del Cen-
tre Cívic. 

Silvia Díaz | Redacció
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Can Cuiàs va celebrar al setembre un altre acte destacat, el desè aniversari del Centre Cívic
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L’equip comunitari del Centre Cívic La Ribera lliura el 3 de juny els premis 
del Mundialet de futbol sala del barri al primer i segon classificat, als porters 
més constants, al joc net i a la participació, en el marc de la final del torneig, 
que arrencarà a les 18.30h. En aquesta edició hi han format part quatre 
equips de joves entre 11 i 15 anys procedents de diferents països. L’objectiu 
del Mundialet és fomentar el treball en equip, la interculturalitat, el respecte 
i el joc net entre els joves | SD

> Final del Mundialet de la ribera

L’associació de gent gran de Montcada i Reixac organitza el 12 de juny un dinar 
al Casal del parc Salvador Allende per celebrar la Festa Major, a les 14h. El preu 
és de 14 euros i inclou el menú i un ball amb música en viu. Qui vulgui pot anar 
directament al ball i pagar l’entrada habitual dels balls de diumenge a la tarda 
(2,5 euros). Per a més informació, s’ha de contactar amb el Casal | SD

> Dinar de Festa Major al Casal de Montcada

L’AV de Montcada Nova-Pla d’en Coll celebra el 4 de juny una nova edició de la 
festa de la primavera, al Camí de la Font Freda, davant el pavelló Miquel Poblet. 
L’activitat inclou una actuació del grup de majorettes de Martorelles, inflables 
per a la mainada i un globus aerostàtic. A les 21h hi haurà un sopar a base de 
botifarra, al preu d’un euro, i a les 23h està previst que comenci el ball de fi de 
festa. A la imatge, participants a la festa de l’any passat | SD

> Festa de la primavera de Montcada Nova
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CLOEnDA

L’activitat tindrà lloc fins al 6 de juny a l’escola Elvira Cuyàs

Circuit de bicicletes per 
tancar l’educació viària

Els alumnes de cinquè curs dels 
centres educatius que participen 
aquest any a la campanya d’edu-
cació viària, que organitzen la Po-
licia Local i les regidories d’Edu-
cació i Salut Pública i Consum, 
passaran fins al 6 de juny per la 
pista coberta de l’escola Elvira 
Cuyàs, on un any més s’ha mun-
tat el circuit de bicicletes.
Amb aquesta activitat, els infants 
es posen en contacte amb els con-
ceptes bàsics de la circulació, fent 
servir les dues rodes com si fossin 
vehicles. Cada classe que partici-
pa en el circuit es divideix en tres 

grups que simulen els conduc-
tors, els vianants i agents de poli-
cia que controlen les incidències.

Consum de l’alcohol. Enguany, la 
campanya va començar amb les 
xerrades als alumnes de quart 
d’ESO de tots els centres de se-
cundària sobre seguretat, alcohol 
i conducció, a càrrec dels agents 
locals i membres de l’institut de 
rehabilitació Guttmann. Durant 
la conferència, els joves van rebre 
informació sobre com l’alcohol 
afecta l’organisme i els nostres 
comportaments i quines són les 
conseqüències del seu consum. 

Silvia Díaz | Mas Rampinyo
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El circuit de bicicletes s’ha instal·lat els últims anys a la pista coberta de l’escola Elvira Cuyàs

Els Casals d’Estiu que organit-
zen les regidories d’Infància i Jo-
ventut i Educació i la Federació 
d’Associacions de Mares i Pares 
(FAMPA) s’oferiran a sis centres 
educatius: Elvira Cuyàs, Mitja 
Costa, Reixac, El Viver, Mas 
Rampinyo i La Ginesta. A les 
escoles Font Freda i El Turó no 
es farà l’activitat perquè no hi ha 
hagut suficient de demanda. Els 
Casals els gestionarà l’empresa 
Més que Lleure i es dedicarà al 
món dels pirates.

Inscripcions per setmanes. La no-
vetat d’aquest any és que el Casal 
s’ha dividit en quatre setmanes, 
del 27 de juny al 22 de juliol. A 
la primera hi ha 350 inscrits; a 
la segona, 364; a la tercera, 305, 
i a l’última, 261. L’oferta disponi-
ble és de 385 places, de les quals 
15 es reserven per a infants amb 
necessitats educatives especials 
i d’aquestes s’han ocupat 9. En 
funció de la demanda que han 
expressat els pares i mares, a ban-
da del Casal (de 9 a 13h) també 
s’habilitaran serveis de menja-
dor, ludoteca i acollida matinal.

sis centres 
acolliran els 
casals de juliol
Silvia Díaz | Redacció
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Amb la venda d’espelmes, artesania, l’aju-
da de l’AMPA i una possible subvenció de 
l’Ajuntament, l’escola La Salle pretén re-
captar els 6.000 euros que l’entitat Proide 
li ha encomanat per fer possible una part 
del projecte d’arranjament del col·legi Tierra 
Nueva, a Guatemala. Al voltant de 130 per-
sones, segons l’organització, van participar 
el 27 de maig en la desena encesa solidària 
–imatge– que va tenir lloc a La Salle. L’acte 
va comptar, entre d’altres, amb un especta-
cle del grup de danses africanes senegalès 
Djilang i amb la interpretació de peces de 
Mozart i Bach al piano a càrrec de l’alumna 
de quart d’ESO Gisela Sánchez | SD
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> Encesa solidària a La salle

Montcada i Reixac i la població 
de Nahulingo, a El Salvador, ce-
lebren aquest 2011 el desè ani-
versari del seu agermanament. 
L’ong local Tazumal, impulsora 
d’aquesta relació conjuntament 
amb el consistori, té previst orga-
nitzar un acte al juliol per presen-
tar a la ciutadania tot el que s’ha 
fet a aquesta localitat i d’altres de 
l’Amèrica Central –com La Paz 
Centro, a Nicaragua, també ager-
manada amb Montcada– al llarg 
d’aquesta dècada. “Nahulingo 
ha fet una gran transforma-
ció durant aquests anys i és un 
exemple per a les agències de 
cooperació”, ha explicat el presi-
dent de Tazumal, Rafael Lemus, 
qui ha avançat que l’entitat està a 
l’espera que es designi el nou res-
ponsable polític de Cooperació a 
l’Ajuntament per tal d’acabar de 
definir la celebració del desè ani-
versari, a la qual es vol convidar 
els actuals alcaldes de les pobla-

cions agermanades amb Montca-
da i, entre d’altres activitats, retre 
homenatge a cooperants ja desa-
pareguts.

Material escolar. Coincidint amb 
l’aniversari, Tazumal i la Regi-
doria d’Integració, Cooperació i 
Solidaritat han posat en marxa 
una campanya de recollida de 
material escolar per enviar-lo a 
Nahulingo i altres municipis d’El 
Salvador. Els punts de recollida 
són els centres educatius i algu-
nes botigues. Els interessats po-
den aportar llibres de text, enci-
clopèdies i diccionaris de castellà, 
llapis, bolígrafs i gomes d’esbor-
rar, entre d’altres. Les donacions 
viatjaran a El Salvador en dos 
autobusos que ha cedit TMB per 
donar servei a les ciutats de San 
Luis Talpa i Atalguapa. Dins dels 
vehicles també hi haurà material 
esportiu cedit pel Consell Co-
marcal a les entitats esportives de 
Nahulingo.

COOPERACIÓ

Silvia Díaz | Montcada

Montcada i Nahulingo 
celebraran els 10 anys 
de l’agermanament
Les dues localitats són ‘germanes’ des de l’any 2001
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Imatge del 2009 dels alumnes d’una escola de Nahulingo llegint cartes que els havien escrit alumnes del col·legi montcadenc El Turó
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Els terrenys de Mas Duran acolli-
ran un any més la celebració del 
Rocío a Catalunya, del 9 al 13 de 
juny, organitzat per la Federació 
d’Entitats Culturals Andaluses de 
Catalunya (FECAC). El trasllat 
de la imatge de la verge des de 
l’església de Sant Martí de Cer-
danyola –on roman durant tot 
l’any– fins a Montcada tindrà lloc 
el primer dia, a les 20.30h. 
El dia 11 es farà la recepció i pre-
sentació de les germandats amb 
els seus simpecados, a les 20h a 
l’ermita que s’habilita per a aques-
ta ocasió, un acte que oficiarà el 
rector Antonio Rubio i comptarà 
amb la presència de les autoritats 

municipals i el president de la FE-
CAC, Francisco García Prieto. El 
dia 12 tindrà lloc la missa de ro-
meros, a les 10h, i a la matinada 
començarà el rosari de l’Aurora, 

oficiat pel bisbe de Terrassa, José 
Ángel Sáiz Meneses. L’últim dia 
arrencarà amb la missa de l’alba 
(8h) i hi haurà una processó de la 
Mare de Déu per tot el recinte. 
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tRADICIÓ RELIGIOSA

Silvia Díaz | Redacció

El bisbe de terrassa oficiarà enguany 
la missa de l’alba del rocío català
La festa mariana tindrà lloc del 9 al 13 de juny als terrenys forestals de Mas Duran

Els cavalls i els vestits flamencs són habituals durant els dies que dura el Rocío de Mas Duran
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> preinscripció al centre de formació d’adults
El Centre de Formació d’Adults de Montcada i Reixac tindrà el curs vinent 
dos grups de preparació a les proves de cicles formatius de grau superior. Les 
preinscripcions, gratuïtes, s’hauran de tramitar del 16 al 23 de juny, de 9.30 
a 20.30h, de forma presencial al centre de Can Sant Joan (Reixagó, 5). El 
centre manté els cursos de llengua catalana, castellana i nivells inicials i bàsics 
d’anglès, tres graus de formació instrumental –aprenentatge i perfeccionament 
de la lecto-escriptura–, preparació a les proves de cicles formatius de grau mitjà 
i superior i cursos d’informàtica a nivell inicial i d’usuari | SD

Sira, una gossa teckel de 4 anys i 
el seu amo, el montcadenc David 
Ferrer, s’han proclamat campions 
d’Espanya i de Catalunya en la 
categoria mini Agility. Aquest és 
el segon any que hi participen. 
“Per a ella, tot el que fa és un 
joc que cada vegada li agrada 
més i això es veu reflectit en les 
competicions i els resultats”, ha 
explicat Ferrer. 
La lliga catalana es va iniciar al 
setembre i ha constat d’un to-
tal de 20 proves, mentre que el 

campionat estatal es va fer el 22 
de maig a Madrid, entrant en 
competició més d’un centenar 
de gossos. La prova consisteix a 
recórrer un circuit ple d’obstacles 
en el menor temps possible i sen-
se penalitzacions.
“Un dels aspectes que més em 
motiva a competir és l’ambient 
que es viu a les proves on pots 
veure infinitat de races i gent 
de totes les edats que, indepen-
dentment dels resultats, s’ho 
passen bé amb el seu gos”, co-
menta Ferrer.

CERtAMEn CAnÍ

Ha guanyat els campionats d’agility d’Espanya i Catalunya

sira, una gossa campiona 
que ja suma dos títols

La Regidoria d’Integració, Cooperació i Solidaritat organitza una nova edició del 
curs de llengua i documentació per tal que les persones nouvingudes o amb 
dificultats per entendre els llenguatge tècnic aprenguin el vocabulari específic 
a l’hora de fer tràmits amb l’administració o amb empreses privades. El curs és 
gratuït i s’impartirà del 7 al 30 de juny, els dimarts i dijous, de 10 a 12h al Kur-
saal. Les inscripcions es poden fer de forma presencial a l’equipament de Can 
Sant Joan (Masia, 37-39, primera planta) o bé per telèfon (935 647 183) | SD

> Curs pràctic per entendre l’administració 

Sira i David Ferrer durant una de les proves disputades al Campionat d’Espanya

Pilar Abián | Redacció
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> Celebració del Dia Mundial sense tabac
La junta local de l’Associació 
Espanyola contra el càncer 
(AECC) va muntar el 31 de maig 
una carpa a la plaça Lluís Com-
panys amb motiu del Dia Mun-
dial sense tabac, en la qual, a 
més de donar informació, les 
voluntàries instaven els fuma-
dors que s’hi acostaven a apa-
gar la cigarreta en un cendrer 
(imatge) per mostrar, simbòlica-
ment, la seva voluntat d’abandonar el tabac. En el marc de la commemora-
ció, el 19 de maig, el doctor Esteve Fernández, de la unitat de tabaquisme de 
l’Institut Català d’Oncologia, va oferir una xerrada a la Casa de la Vila sobre 
com deixar de fumar, convidat per l’Ajuntament i l’AECC | SD
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Opinions dels grups polítics amb representació al Ple

M. Carmen Porro
Portaveu del PSC

Moltes gràcies Montcada!
Quan tingueu a les vostres mans aquest número de 
La Veu no hauran passat encara quinze dies de les 
eleccions municipals del 22 de maig, unes eleccions 
en les que la ciutadania de Montcada i Reixac ha 
escollit qui vol que li representi al seu municipi per 
fer realitat els seus requeriments. I fent-ho, ha deci-
dit que sigui el Partit dels Socialistes de Catalunya la 
candidatura encarregada de la formació del nou go-
vern de la nostra ciutat per als quatre propers anys.
En primer lloc, volem agrair el vot de totes les per-
sones que ens heu convertit en la força més votada 
i que heu atorgat als nostres candidats i candidates 

el deure i la responsabilitat de fer realitat un projecte 
comú. Amb el vostre vot ens heu donat la resposta 
al nostre darrer escrit. Ens heu dit que voleu com-
partir amb nosaltres el nostre somni, que voleu que 
siguem al vostre costat per fer realitat aquelles in-
quietuds i propostes que durant aquests darrers me-
sos ens heu fet arribar, que voleu que col·laborem 
amb vosaltres per fer de la nostra una ciutat millor 
per viure.
També hi ha hagut ciutadania que ha optat per altres 
opcions polítiques; per aquesta també volem gover-
nar i intentarem acollir un ampli ventall de sensibili-

tats en la nostra forma de fer per tal que tothom si 
senti reflectit.
També volem dir-vos que farem tot el possible per 
aconseguir un govern que lluiti per atendre les ne-
cessitats de la nostra ciutadania. Un govern que sigui 
capaç d’aconseguir que la vostra decisió de donar-
nos suport es vegi reflectida en solucions a les vos-
tres demandes, en noves accions que ens ajudin a 
tots plegats a sortir endavant i amb força d’aquesta 
situació de crisi, amb una empenta renovada i units 
en un objectiu comú: aconseguir fer amb tothom 
una Montcada i Reixac millor.

tenemos un compromiso contigo
Queremos agradecer a los 2.013 vecinos y veci-
nas de Montcada que nos han dado su confian-
za que han apoyado con su voto al programa y 
al equipo de ICV-EUiA. También agradecemos 
a todas aquellas personas que han colaborado 
con la coalición en el proceso participativo ini-
ciado en diciembre del 2009 y les animamos a 
seguir en esa dinámica de trabajo. Estamos pre-
ocupados por no haber podido o sabido incentivar 
el voto y reducir la abstención que continúa siendo 
de aproximadamente un 50%. Pese al crecimiento 
del voto de derechas, que llega a ser mayoritario a 

nivel estatal y también de Cataluña, en Montcada se 
mantiene una mayoría de izquierdas. Nuestra coali-
ción ha sido la única formación de la izquierda local 
que ha mantenido los resultados, pero no hemos 
sido capaces de recoger el voto perdido por el PSC.
Desde ICV-EUIA apostamos por un gobierno de iz-
quierdas. Después de 12 años de sociovergencia, 
ha llegado la hora de hacer un cambio y ofrecer a 
la ciudadanía una mayoría de progreso, respetando 
al PSC como lista más votada, con el objetivo de 
garantizar las políticas sociales en defensa de los co-
lectivos más vulnerables y plantar cara a los recortes 

de derechos sociales y servicios públicos que desde 
el gobierno de CiU en la Generalitat están poniendo 
en marcha. Seguiremos trabajando con los barrios, 
con las asociaciones y con los vecinos. Estaremos 
en la calle defendiendo el proyecto de Soterrament, 
el Hospital de gestión pública Ernest Lluch, el tras-
lado de la cementera Lafarge, dando apoyo a la pla-
taforma de afectados por las hipotecas, etc. porque 
nuestras prioridades son mejorar la atención a las 
personas, un modelo de ciudad sostenible y recu-
perar la participación. En definitiva trabajaremos por 
mejorar la calidad de vida en Montcada.

¡Muchas gracias!
Mi agradecimiento a los 1.733 ciudadanos de Mont-
cada que han confiado en el PP. A ellos quiero decirles 
que voy a trabajar para que se sientan orgullosos de 
haber dado su voto a mi Partido. El resultado histórico 
del PP en Montcada demuestra que los ciudadanos 
están descontentos con el gobierno municipal pero 
me temo que estamos ante 4 años más de sociover-
gencia, los movimientos de ambos partidos apuntan 
en esa dirección y considero que no es bueno, esta 
ciudad necesita nuevos proyectos, nuevas maneras 
de gobernar y sobre todo, levantar las alfombras y 
sacudirlas bien. Pero, los que tanto miedo tienen de 

que eso pase, son los mismos que moverán cielo y 
tierra para continuar en los mismos sillones otra le-
gislatura más. Socialistas y convergentes dejarán a 
un lado sus diferencias para continuar con el mismo 
cortijo. En referencia al movimiento aparecido pocos 
días antes de las elecciones municipales, decir que 
hay motivos para estar indignado en un país con 
cinco millones de parados y enormes dificultades 
sociales. Pero tengo muy claro que así no se cam-
bia el mundo. Así se crea alboroto, se molesta a los 
vecinos, se perjudica a los comerciantes, se generan 
situaciones de inseguridad y focos de insalubridad. 

Para cambiar el mundo es necesario levantarse y 
esforzarse, dejar de quejarse y ponerse a trabajar. 
Nadie jamás ha cambiado el mundo sentado, acam-
pado o fumando porros. Los que han conseguido 
cambiar algo ha sido a base de esfuerzo, tenacidad y 
perseverancia. Si a eso añadimos que la ocupación 
del espacio público no puede durar eternamente 
porque la calle es de todos, no podemos permitir en 
democracia que las plazas públicas se conviertan en 
acampadas permanentes. Repito: gracias a todos los 
ciudadanos que han votado al PP, voy a intentar que 
dentro de 4 años sean muchos más.

Valoració dels resultats d’Esquerra
Abans que res, volem agrair el treball desinteres-
sat i compromès de tota la gent que ha partici-
pat en la jornada electoral com a apoderats d’ 
Esquerra–Acord per Montcada, així com al llarg 
de tota campanya, ja siguin militants d’ Esquerra 
o independents que han donat el seu suport a la 
candidatura per convenciment i sense esperar-
ne res a canvi.
La ciutadania de Montcada i Reixac ha decidit 
amb el seu sufragi que continuïn manant els 
que ho porten fent en els darrers anys. Des d’Es-
querra felicitem al PSC com a guanyador de les 

eleccions. Esquerra no hem rebut la confiança de 
la ciutadania de Montcada per governar. A nivell 
nacional, l’estratègia d’Esquerra per construir una 
esquerra nacional no s’ha sabut fer entendre a la 
majoria de la població, propiciant una conjuntura 
de divisió de l’independentisme no compensada 
per un creixement de les bases socials d’esquer-
res. A Montcada i Reixac tampoc hem tingut èxit 
en aquesta tasca, fet que ens obliga a replante-
jar-nos estratègies, objectius i formes de funcio-
nar. El fet d’haver augmentat el nombre de vots 
respecte a les darreres eleccions al Parlament de 

Catalunya, passant de 702 a 726, i d’augmentar 
el percentatge del 5.26 al 6.06 % no ens satisfà, 
en no permetre’ns propiciar el canvi que creiem 
necessari per Montcada. Malgrat tot, assumim 
amb responsabilitat i il·lusió la representació dels 
726 veïns i veïnes que ens han donat la seva 
confiança. Continuarem treballant decididament 
per no decebre’ls. Aprofitarem el potencial humà 
de que disposem així com les idees que podem 
aportar per posar-lo al servei de tota Montcada 
i Reixac i contribuir així a la millora del nostre 
poble en el moment de crisi actuals.

Eva García
Portaveu del PPC

Josep M. González
Portaveu d’ICV-EUiA

Montcada en positiu: 2.306 gràcies
En primer lloc, vull agrair molt sincerament als 
2.306 montcadencs i montcadenques que han 
fet confiança en la meva persona i en la candi-
datura de Convergència i Unió. Quan ens vàrem 
llevar el matí del dia 22 de maig, CiU era la ter-
cera força política municipal i havia una relació, 
aleshores, de 9 a 4 en el número de regidors de 
CiU amb la llista més votada fins aleshores. 
Quan vàrem anar a dormir aquella nit, CiU va 
passar a ser la segona força municipal, amb un 
increment de 300 vots, i una relació de només 
7 a 5 regidors amb el partit que va guanyar les 

eleccions. A més a més, CiU ha guanyat l’Ajun-
tament de Barcelona, la Diputació Provincial i 
tenim el Govern de la Generalitat de Catalunya 
des de principi d’any.
Tot aquest poder que els ciutadans i ciutadanes 
ens han posat a les nostres mans, ara el volem 
gestionar com sempre ho hem fet des de CiU, 
amb humilitat, amb diàleg, amb serenitat, amb 
rigor, amb austeritat, amb la força serena, po-
sitiva, sòlida que representa el nostre projecte 
polític. 
Ara cal un gran pacte de govern local fort i con-

sistent, que més enllà del repartiment de respon-
sabilitats de govern signifiqui una manera de fer 
política amb capacitat per afrontar la greu crisi 
econòmica que molts conciutadans nostres pa-
teixen en les seves pròpies carns. El nostre únic 
objectiu en aquest mandat es aixecar econòmi-
cament Montcada, per poder mantenir amb ga-
ranties de qualitat els serveis públics a la nostra 
ciutat.
Com deia Winston Churchill, l’èxit final és apren-
dre anar de fracàs en fracàs sense desesperar.Joan Maresma

Portaveu de CiU

Marta Aguilar
Portaveu d’Esquerra
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Sorteig injust
El que va fer la Regidoria d’Educa-
ció, encapçalada per la regidora so-
cialista Ana Rivas, el passat diven-
dres dia 27 de maig, a les 10h, no 
té nom. Quan tots els pares i mares 
presents a la sala esperàvem la repe-
tició del sorteig per a l’adjudicació 
de les places vacants de les escoles 
bressol municipals, a l’hora de la ve-
ritat el que va passar va esdevenir 
una humiliació i una falta de res-
pecte cap als nombrosos pares que 
vàrem assistir a la sessió. 
De principi a fi, va ser un monòleg de 
la regidora explicant que no es faria 
cap sorteig, que en tractar-se d’un 
error tècnic en el procediment del 
primer sorteig, els Serveis Jurídics 
de la Generalitat (òrgan a qui va con-
sultar l’Ajuntament) havien aconse-
llat i avalat una “nova solució” que 
consistia a agafar el número que ja 
havia sortit en el primer sorteig (el 
215) i substituir l’1 pel 0. I així de 
senzill i com per art de màgia el nou 
número de tall passava a ser el 205. 
No cal dir que la indignació dels pa-
res va ser immediata però, és clar, 
no hi havia res a fer. Uns quants pa-
res estem en procés d’impugnar el 
sorteig per exigir que es torni a repe-
tir d’una manera clara, entenedora 
i justa per a tots els participants. 
Segurament no ho aconseguirem, 
tots sabem en quina mena de país 
vivim, on realitzar qualsevol tràmit o 
queixa administrativa comporta ho-
res i dies d’espera que finalment no 
porten enlloc. 
A Inspecció de la Delegació Territo-
rial d’Ensenyament han dit que no 
poden fer gairebé res, que és un pro-
blema de l’Ajuntament. I el Síndic 
de Greuges, a qui també hem pre-
sentat queixa, ens ha respost que ell 
només pot aconsellar, que no té po-
der per obligar com ho podria tenir 
un jutge. Al final, no queda més re-

mei que agafar-t’ho amb ironia, per-
què estic convençut que ni el millor 
guionista d’una sèrie de sàtira políti-
ca hagués pogut inventar-se un gag 
tant surrealista com el que va passar 
el divendres a la Casa de la Vila.

Arnau Pi
Montcada

******************
El passat dimecres 25 de maig va tenir 
lloc el sorteig de les places d’Escola 
Bressol Municipal amb un número de 
tall que determina les sol·licituds que 
tenen plaça i les que no. El número 
que va sortir, el 215, era superior al 
de sol·licituds, 208, i es va decidir 
començar pel número 1. Amb aques-
ta decisió totes les persones teníem 
1/300 probabilitats de sortir com a 
número de tall excepte el número 1, 
que tenia 92/300 probabilitats de sor-
tir (amb el benefici conseqüent pels 
números inicials).
Davant les lògiques queixes d’algunes 
famílies, se’ns va anunciar que el di-
vendres dia 27 es repetiria el sorteig. 
La sorpresa va ser que no hi va haver 
sorteig i es va decidir que el número 
de tall fos el 205, perquè la desena a 
partir de 200 només podia ser 0. Amb 
això ens trobàvem amb una nova desi-
gualtat de probabilitats: de l’1 al 199 
tothom tenia 1/300 probabilitats de 
sortir com a número de tall, i del 200 
al 208, 1/30. 
Es va argumentar que la correcció de 
només agafar el 0 com a xifra de de-
sena dels números a partir del 200 no 
perjudica a les altres persones ja que 
havia sortit el 2 com a centena, però 
aquest criteri s’ha introduït a posteriori 
i, per tant, no és vàlid a l’hora de ga-
rantir un sorteig equitatiu. Aquest hau-
ria de tenir uns criteris d’igualtat de 
probabilitats vàlids tan a priori com a 
posteriori; o és que potser hauríem ac-
ceptat un sorteig al qual se’ns digués 
prèviament que certs números tindrien 
10 vegades més probabilitats de sor-

tir? També s’ha dit que el Departament 
d’Educació és el que va assessorar en 
aquest sentit, quan la veritat és que 
la Generalitat no té competències en 
educació de 0 a 3 anys, i aquestes de-
cisions corresponen a l’Ajuntament. El 
resultat és que han sortit ja les llistes 
sense que s’hagi realitzat un sorteig on 
totes les famílies tinguéssim les matei-
xes oportunitats. Ja és prou injust que 
no hi hagi places per tothom, com per 
haver de veure com tampoc es fa un 
sorteig just. És per això que des d’aquí 
manifesto la meva profunda decepció 
davant la manca de rigor i professio-
nalitat que ha demostrat la Regidoria 
d’Educació.

Noemí Canelles
Pla d’en Coll

Gent ‘estranya i perillosa’
Democràcia real ja! Al voltant d’un 
crit tan elemental com radical, s’han 
agrupat un ampli ventall de persones 
(diuen que són milers i més cada dia) 
que intenten articular les seves diver-
ses inquietuds inspirades per un ma-
teix sentiment: la indignació. La indig-
nació contra què o qui? Segons el que 
jo he entès, indignació contra tot allò 
i aquells que conformen l’statu quo 
actual; contra tot allò i aquells que, 
especulant amb les necessitats de la 
gent, ens han arrossegat (o han estat 
còmplices) a la més greu crisi econò-
mica, i per tant política, de les darreres 
dècades; contra tot allò i aquells que 
ens intenten convèncer de les virtuts 
de les retallades i la degradació dels 
serveis públics, de les baixades de les 
pensions, de les reduccions dels sala-
ris, de fer-nos fora del pis si ens que-
dem sense ingressos econòmics, de 
que els joves estiguin a l’atur... I ens 
diuen que es inevitable i per al nostre 
bé. Ens trobem davant d’un moviment 
de resposta espontània, pacífic, amb 
un caràcter marcadament progressis-
ta, que té com a “lloc comú” la rei-

vindicació inajornable d’una important 
regeneració democràtica. Un movi-
ment que té tendència a l’expansió per 
barris i pobles. Tant de bo no es deixi 
domesticar. Qui són “els indignats”? 
Tots i ningú. És un crit, un somni (“Si 
no ens deixeu somiar, no us deixarem 
dormir”). Quelcom inquietant i alhora 
esperançador; inquietant pel que té 
de desestructurat i esperançador pel 
que té de desestructurat (sic) i per 
tant d’inclassificable i incontrolable 
pels de sempre; quelcom que ha posat 
en evidència, una vegada més, que la 
brutalitat policial i de l’Estat mai no 
expressa eficiència sinó, més aviat, in-
capacitat per assumir les crítiques a la 
injustícia i produir l’adhesió voluntària 
dels ciutadans al seu projecte per an-
tisocial. ‘Els indignats’ són gent estra-
nya que diuen no voler el poder i que 
tenen prou amb justícia, llibertat i de-
mocràcia: gent ‘estranya i perillosa’. 

Ramón Bueno
Montcada

******************
Los que están en la plaza Catalunya son 
unos pocos pero realmente diría que los 
indignados somos cientos de miles. Ya 
era hora de que se alzara la voz de la gen-
te que está harta de que la engañen con 
que la crisis la hemos provocado entre 
todos. Lo que está claro es que la esta-
mos pagando los de siempre. Así que no 
nos quedemos mirando y salgamos tam-
bién a la calle a decir ¡basta ya!

M.J.R.
Terra Nostra

Fe d’errates
En l’anterior número vam publicar a la pàgi-
na 2 un quadre amb els resultats electorals 
i els recomptes per col·legis. Pel que fa als 
percentatges hi ha en alguns casos variacions 
d’aproximadament 1 punt respecte els ofici-
als, publicats a la pàgina 3 i que són els cor-
rectes. El motiu d’aquesta variació respon al 
fet que, a la pàgina 2, es van comptabilitzar 
com a vàlids els vots nuls.
D’altra banda, el Club Doré va funcionar com 
a sala de festes fins a l’esclat de la guerra 
civil, al 1936, i no fins als anys 50 tal com 
constava erròniament a la secció del Retrovi-
sor de l’anterior número de La Veu.

La bústia del lector
laveu.cat/latevaveu
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Fil directe amb l’Ajuntament

El proper número, el 17 de juny

el clic

trobada emotiva

El 14 de maig una vuitena d’ex-
treballadores de Productos Riera 
es va retrobar en un sopar. Abans 
d’anar al restaurant, bona part del 
grup es va fotografiar a la porta 
de l’Ajuntament amb l’alcaldessa. 
Justament a l’espai que ara ocupa 
la seu municipal va estar la firma 
des del 1935 fins a principi dels 
80, en què va desaparèixer la 
branca dedicada a la confecció i 
la secció química, amb el nom de 
Productos Aditivos, es va traslla-
dar a la Ferreria. 
Grup d’extreballadores

Envia la teva foto a som@laveu.cat

>Editorial
Moviment 15-M
Així com el maig del 68 ha 
passat a la història com el fe-
nomen que va donar lloc a la 
major revolta estudiantil i a la 
vaga general més important vis-
cuda a França, el 15-M va camí 
d’esdevenir una altra icona dels 
moviments reivindicatius. Hi ha 
certes similituds entre el con-
text que ha generat l’onada de 
protestes que s’ha estès a nom-
broses ciutats d’Espanya, entre 
les quals també hi ha Montcada. 
Al maig del 68 començava una 
crisi econòmica de gran magni-
tud després d’una dècada de 
prosperitat i això va generar 
l’inici de les protestes d’estudi-
ants d’esquerres a les quals es 
van unir obrers i sindicats.
També ara el moviment dels ‘in-
dignats’ apareix en plena crisi i, 
com a França, emana d’un dis-
curs pacifista i liderat per gent 
jove, un dels sectors més afec-
tats per la conjuntura. La gran 
novetat és que el moviment ha 
sorgit de manera espontània a 
través de les xarxes socials. Pel 
que fa a les seves demandes, se 
centren en la lluita contra l’atur, 
el dret a l’habitatge, el control del 
sector bancari, reformes fiscals, 
l’eliminació dels privilegis de la 
classe política i la protecció dels 
serveis públics i de les llibertats 
ciutadanes. A Montcada, els 
‘indignats’ també es plantegen 
fer reivindicacions específiques 
referides al municipi.
Cap a on conduirà el 15-M en-
cara és una incògnita. El que 
està clar és que allò que es va 
iniciar com una protesta pun-
tual guanya dia a dia el suport 
d’una societat civil que expres-
sa el seu malestar amb el sis-
tema i que reclama canvis. De 
moment, els ‘indignats’ el que 
sí han aconseguit és remoure 
moltes consciències.

Fa uns mesos que visc a Montcada en un pis nou al centre (carrer Bal-
mes) i, ara que m’ha arribat la contribució, veig que pago gairebé el do-
ble que un conegut que viu a 200 metres de casa, al carrer de les Aigües 
(ell al voltant de 300 jo més de 700). A què respon aquesta diferència? 
X. H. i Montcada

Aquesta diferència s’està produint en les altes de finques noves 
en el Cadastre, a les que s’aplica directament la valoració cadas-
tral aprovada en la darrera revisió de valors ordenada pel Ministeri 
d’Economia. És una situació que el nou equip de govern haurà de 
donar una prompta solució en el marc de la seva competència | 
Joan Maresma, president de l’Àrea Econòmica (CiU)
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Fi DE Curs DELs taLLErs
Els alumnes de pintura, talla i escultura 
i teatre mostren els coneixements assolits

“Teníem moltes ganes de tocar 
a la Festa Major de Montcada 
després de fer-ho per primera 
vegada al 2004 com a teloners 
del grup Dover”. Així ha valorat 
Rubén Sierra, líder de La Pegati-
na, el seu retorn als escenaris del 
municipi en la cita més festiva de 
l’any. La banda de rumba mes-
tissa oferirà un show de gairebé 
dues hores amb temes del seu 
tercer àlbum ‘Xapömelon’ i dels 
dos anteriors –‘Al carrer’ i ‘Via 
Mandarina’. Sierra ha anunciat la 
presència sorpresa d’alguns col-
laboradors especials durant el con-
cert, que obre la programació de 
l’Espai Poblet el 10 de juny (0h). 
Aquest indret acollirà la zona de 
casetes amb ambientació musical, 
que oferirà servei de bar durant 
les quatre nits de la festa. La con-
vocatòria per adjudicar les carpes, 
que s’ha fet des de l’Ajuntament, 
ha atret 11 entitats –exemptes de 
cost– i 3 particulars –que han de 
pagar 500 euros de llicència. 

Pregoner. El programa arrencarà 
el 10 de juny amb el pregó de fes-
ta, que anirà a càrrec del pallasso 
Pep Callau i Els Pepsicolen. Entre 
les novetats, destaca la Nit Revi-
val, amb The Beaties Band, que 
rememorarà els èxits de bandes 
històriques del pop rock com The 
Beatles, la Creedence o Queen, 
entre d’altres. El públic infantil 

podrà gaudir del concert del grup 
Macedònia i una festa de l’aigua, 
amb inflables i escuma final a 
l’Espai Poblet. Entre les activitats 
tradicio nals no faltaran les hava-
neres, les sardanes, la cercavila de 
gegants, el correfoc, la sardinada i 
l’arrossada populars i les puntai-
res. Segons la regidora de Cultura 
en funcions, Amèlia Morral (CiU), 
“se segueix la mateixa línia que 
l’any passat, així ho marca el 
context de contenció, amb una 
oferta variada adreçada a tots 
els públics”. L’alcaldessa en fun-
cions, M. Elena Pérez (PSC), ha 
fet una crida a la participació de la 
gent a la festa “perquè és una ex-
cusa magnífica per gaudir amb 
la família i els amics d’uns dies 
especials i alhora fer poble”.

FEStA MAJOR 2011

Laura Grau | Redacció

La pegatina serà l’estrella de l’Espai poblet 
set anys després d’actuar-hi com a teloner
Una quinzena de casetes, gestionades per entitats i particulars, oferiran servei de bar les quatre nits de la festa, del 10 al 13 de juny 

pàg. 29

CarLos CuEVas, aL tEatrE
L’actor estrena l’obra ‘Madame 
Melville’ al Teatre Borràs el 8 de juny
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Actuació de La Pegatina a la sala Jimmy Jazz de Vitòria-Gasteiz el passat mes de maig en el marc de la gira del seu tercer àlbum ‘Xapömelon’

 

El Mercat Medieval torna a ser 
una de les grans apostes per 
dinamitzar el carrer Major du-
rant els dos últims dies de la 
festa (12 i 13 de juny). La fira 
arrencarà el 12 de juny amb 
una cercavila i el pregó inau-
gural ‘Dansa que dansa’, que 
es repetirà el 13 (11.30h). A 
més de les parades de dolços, 
embotits, pa i rebosteria, bi-
juteria i productes naturals, la 
Fira comptarà amb una gran 
oferta d’entreteniment per al 
públic familiar. Durant els dos 
dies els més petits podran en-

trenar en una Escola de Ca-
vallers. A l’espai Drakònia es 
fa ran exhibicions  de lluites me-
dievals i demostracions d’oficis 
tradicio nals, com els de forner, 
cisteller, vidrer i terrissaire. Els 
infants tam bé podran prendre 
part en tallers de tintat de làmi-
nes i de paper artesà. Diversos 
personatges aniran recorrent 
la fira fent animació itinerant 
com el Follet Krakfort, l’Home 
Arbre, el Músi cò leg i Etzzio el 
Mag, amb un espectacle de 
màgia mística, que farà levitar 
objectes del públic | LG

El carrer Major torna a acollir el Mercat Medieval
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El taller d’interpretació teatral farà 
una aula oberta a l’Espai Kursaal
Els alumnes recrearan fragments de ‘Yerma’ i ‘Fashion Feeling Music’ i monòlegs d’humor

Els alumnes del curs d’Inter-
pretació Teatral que dirigeix el 
professor Climent Sensada de-
mostraran els seus progressos 
en una Aula Oberta el 16 de 
juny a l’Espai Cultural Kursaal  
(20.30h). Durant el curs els 
alumnes han pogut descobrir 
les infinites possibilitats expres-

sives d’un text teatral i com 
incorporar-les en la pràctica 
actoral. També s’han endinsat 
en els complicats processos per 
crear un personatge teatral, tant 
a nivell formal com emocio nal.  
“L’aula oberta –explica Sensa-
da– no és un espectacle acabat, 
sinó el resultat d’un procés de 
treball en què s’han abordat 

textos suggeridors, plens de 
força i veritat”. El públic po-
drà identificar fragments de 
l’obra de Federico García Lorca 
‘Yerma’, esquetxos de l’especta-
cle ‘Fashion Feeling Music’, de 
Lluís Hansen i Josep M. Mes-
tres i monòlegs del programa 
‘El Club de la Comedia, de Pa-
blo Motos.

Laura Grau | Montcada

Els alumnes del curs de teatre 2010-2011 durant una de les sessions d’interpretació que dirigeix el professor i director teatral, Climent Sensada
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Els alumnes de barbosa 
exposen a l’auditori
També s’ha programat una xerrada i una taula rodona sobre art

Els 12 alumnes de l’Escola Mu-
nicipal de Talla i Escultura, que 
dirigeix Luis Barbosa a Can 
Sant Joan, inauguren una expo-
sició a l’Auditori Municipal el 16 
de juny (19h). La mostra serveix 
mostrar els coneixements i la 
tècnica adquirits al llarg del curs 
pels alumnes, alguns dels quals 
ja són veterans i d’altres que 
s’estrenen, com és el cas d’un in-
vident enamorat de la fusta que 
s’ha incorporat recentment a les 

classes. Enguany Barbosa ha 
proposat com a tema comú per 
a tots els alumnes, el concepte de 
divinitat. També s’ha programat 
una conferència el mateix dia, a 
les 20h, amb el títol ‘La pràctica 
de l’art’, que anirà a càrrec del 
president del Cercle Artístic Sant 
Lluch, Lluís Utrilla, i una taula 
rodona, el 21 de juny, sobre el 
mercat de l’art amb els escultors 
Jorge Egea i Ferran Serrano, el 
col·leccionista Josep Blanch i el 
crític i galerista Joan Sala. 

Laura Grau | Redacció

Els alumnes de l’Escola Municipal de Talla i Escultura van participar a la darrera Fira d’Artesania

Dos joves contemplen les obres dels tallers d’art de Cultura que s’exposen al Kursaal 
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Mostra de fi de curs dels tallers d’art
Els alumnes han treballat amb diverses tècniques un tema comú, els fars de la costa 

Un dels fars més famosos de 
tots els temps és el d’Alexandria. 
Erigits a la costa o a prop d’ella, 
enmig del mar, els fars guiaven 
els vaixells en les rutes de nave-
gació. Els moderns sistemes via 
satèl·lit han tret importància als 
fars, que s’han convertit en un 
element del paisatge carregat 
de màgia i misteri. Aquest és 

el tema que els professors dels 
tallers d’art per a joves i adults, 
Eva Sereno i Maese Pérez, van 
proposar als seus alumnes com 
a treball de fi de curs. Les obres 
resultants, totes en un mateix 
format, es poden contemplar 
a la Sala Sebastià Heredia del 
Kursaal fins al 19 de juny. 
Segons Maese Pérez, “cada 
alumne ha fet la seva pròpia 

recreació del tema dels fars i, 
en conjunt, es pot veure una 
gran diversitat d’estils i pro-
postes”. La inauguració oficial 
tindrà lloc el 3 de juny (19.30h) 
amb la presència d’autoritats, 
professors i alumnes. Els tallers 
d’art infantil (de 5 a 11 anys) 
exposaran els treballs de fi de 
curs a la Casa de la Vila a partir 
del 17 de juny.

Laura Grau | Can Sant Joan
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El maig del 2010 l’Assemblea de 
Joves de Montcada i Reixac (AJ-
MiR) va decidir posar en marxa 
el Casal Popular El Brot en un 
local de Carretera Vella amb 
l’objectiu que fos un punt de re-
ferència per als joves amb inquie-
tuds socials i culturals i, alhora, 
un espai a l’abast d’altres entitats. 
Un any després el Casal compta 
amb 140 socis que autogestio nen 
l’equipament, on s’hi fan xerra-
des, concerts i cinema, entre d’al-
tres. El Brot té una estreta relació 
amb entitats com l’AE El Turó, 

la colla de Diables de Can Sant 
Joan, la Coordinadora d’Associa-
cions per la Llengua (CAL) i 
l’Abi, amb les quals ha organitzat 
diverses activitats. També s’ha 
convertit en el punt de recollida 
de les cistelles del grup de con-
sum ecològic del centre. “Estem 
contents de com ha anat aquest 
primer any i volem seguir tre-
ballant per consolidar el pro-
jecte”, ha dit Roser Alcázar, d’El 
Brot. Per celebrar el primer ani-
versari va fer una festa al local el 
27 de maig i una sessió de bitlles 
catalanes i gegants, el 28.

Nens de l’ AE El Turó van jugar a les bitlles catalanes que va fer El Brot a la plaça de l’Església

PRIMER AnIvERSARI

Laura Grau | Montcada

El Casal popular El brot 
compleix un any de vida
El local s’ha convertit en un punt de trobada per als joves

ESPECtACLES

L’actor Carlos Cuevas debuta al món 
del teatre amb ‘Madame Melville’

Carlos Cue  vas ha deixat molt 
enrera el personatge de Biel, el 
nen de la sèrie de TV3 ‘Ventde-
plà’, per ficar-se en la pell d’un 
adolescent, Carl, que s’enamora 
d’una dona adulta a l’obra ‘Ma-
dame Melville’, del dramaturg 
nordamericà Richard Nelson 
(Chicago, 1950). El muntatge, 
que s’estrena el 8 de juny al Tea-
tre Borràs de Barcelona, suposa 
la primera incursió de Cue vas 
en el món del teatre i ho fa sota 
les ordres d’Àngel Llàcer, que 
va contactar directament amb 
l’actor per proposar-li el paper. 
“Estic molt agraït per la con-

fiança que ha dipositat en mi 
des del primer moment”, ha 
dit Cuevas, que té la mateixa 
edat que el seu personatge, 15 
anys. L’acompanya en el seu 
debut, Clara Segura, que es va 
donar a conèixer al gran públic 
a la sèrie de la cadena autonò-
mica ‘Plats bruts’. “És un pri-
vilegi treballar amb tan bons 
professionals; valoro i escolto 
tot el que em diuen per poder 
millorar dia a dia”, ha afegit 
el montcadenc. 

Argument. Cuevas dóna vida a 
un estudiant americà dels anys 
60 que viu a París amb la seva 

família. Sotmès a una educació 
conservadora, té un caràcter 
tímid que frena el seu aprenen-
tatge, tot i ser molt intel·ligent. 
“Final ment –explica l’actor– 
s’atrevirà a descobrir les co-
ses noves de la vida, sobretot 
a través de la seva professora 
de literatura”. Cue vas reco-
neix que participar en el projec-
te suposa un pas endavant en la 
seva carrera i alhora un repte, 
“ja que debuto amb un paper 
de protagonista”. A pocs dies 
de l’estrena, compagina els as-
sajos de l’obra amb les classes 
i els exàmens de final de curs a 
l’escola La Salle Montcada.

Laura Grau | Redacció

L’obra s’estrena al Teatre Borràs el 8 de juny i descriu una història d’amor impossible

Carlos Cuevas interpreta el personatge de Carl, l’alumne que s’enamora de la seva professora Clodie, interpretada per l’actriu Clara Segura
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el retro-visor
Laura grau

Fundació Cultural Montcada

En la Montcada dels anys cin-
quan  ta, la Festa Major era un 
dels esdeveniments més espe-
rats de l’any. L’inici de la festa, 
dissabte a la tarda, el marcava el 
repic de les campanes, focs ar-
tificials i cercaviles. El diumenge 
al migdia, les autoritats inaugu-
raven l’envelat, centre neuràlgic 
de la festa, que estava ubicat a 
l’actual plaça Lluís Companys. A 
continuació s’hi feien sardanes o 
l’actuació d’algun esbart dansai-
re i, cap a les sis, començava el 
ball, que es repetia a la mitjanit. 

El dimarts al migdia se celebrava 
la dansa infantil, amb la maina-
da com a protagonista. Els nens 
i les nenes ballaven en parella, 
com els grans, lluint les seves 
millors gales en una vetllada on 
els pares i mares contemplaven 
orgullosos els seus fills. 

balls d’iniciació per Festa Major
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Una parella de balladors molt joves fent pràctiques a l’envelat durant la sessió de dansa infantil

El dimarts, últim dia de la festa, es feia un ball infantil perquè la mainada imités els grans

Ismael Romero, veí de Font Pu-
denta, ha fet el salt al món pro-
fessional dels deejays productors 
després que la discogràfica Yaiza 
Records, de Ripollet, triés un 
tema seu en un concurs, ‘Flamin-
go’, i el pu bliqués  en els portals 
digitals especialitzats en música 
electrònica. Romero, de nom 
artístic Ismael Dewler, també ha 
aconseguit que dues discogràfi-
ques, una de Dinamarca, i una 
altra d’Espanya, publiquin temes 
seus. “Estic content d’obrir-me 
camí en aquest món amb una 
activitat que fins ara era una 
afició”, ha dit el jove | LG

El montcadenc 
ismael romero 
s’obre camí en 
el món dels dj’s
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El Centre Cívic Antigues Es-
coles de Mas Rampinyo, seu 
de l’Agrupació Fotogràfica de 
Montcada i Reixac (Afotmir), 
acollirà fins al 30 de juny una 
exposició de fotografia sobre 
els set pecats capitals titulada 
‘Seven’. La mostra és el resul-
tat d’un projecte creatiu d’Ac-
ció Fotogràfica Ripollet en què 
han participat 7 grups de cinc 
persones que han treballat ca-
dascun dels set pecats capitals 
–ira, luxúria, mandra, supèr-
bia, enveja, gula i avarícia– per 
traslladar-los a la fotografia des 
de la seva visió personal | LG

L’afotmir acull 
una mostra 
sobre els set 
pecats capitals

Ismael Dewler, nom artístic, té 21 anys

El diumenge al 
migdia s’inaugurava 
l’envelat, centre 
neuràlgic de la festa

Una de les fotografies de l’exposició ‘Seven’
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pregó de Festa Major
A càrrec del pallasso Pep Callau 
i Els Pepsicolen

10 dE JuNy, 19.15h
BAlCó dE lA CASA dE lA vilA

4 dE JuNy, 21h
CAMí dE lA FoNt FREdA

3 l divendres
Visita. ‘La maleta màgica de la Sara’, a 
càrrec de Sara Fuentes’. Hora: 18h. Lloc: 
Biblioteca Elisenda de Montcada.

Inauguració. De l’exposició del taller d’art 
Hora: 19.30h. Lloc: Kursaal.

Presentació. De ‘La terra de Thule’, de 
Miquel Sánchez. Hora: 19.30h. Lloc: 
Abi (Colon, 5). Organitza: Cercle Cultural 
Montcada.

Mostra. De Cinema de Muntanya (amb 
pel·lícules del festival de Torelló). Hora: 
21h. Lloc: Auditori. Organitza: El Cim.

4 l dissabte
Visita. ‘L’expulsió dels moriscos i les seves 
conseqüències’. Hora: 11h. Lloc: Plaça 
del Rei (Barcelona). Organitza: Fundació 
Cultural Montcada.

Festa. De la primavera, amb inflables, 
globus aerostàtic, botifarrada i ball. Hora: 
21h. Lloc: Camí de la Font Freda. Orga-
nitza: AV de Montcada Nova.

7 l dimarts
Vetllada poètico-musical. ‘Variacions 
sobre el riure’, dins del cicle Coses que 
passen. Hora: 20h. Lloc: Kursaal.

8 l dimecres
Reunió. Del Ple municipal. Comiat dels 

regidors sortints. Hora: 19.30h. Lloc: 

Sala de plens de la Casa de la Vila.

10 l divendres
Inauguració. De la Festa Major 2011. 

Cercavila i animació. Hora: 18.30h. 

Lloc: Plaça de l’Església (veure progra-

ma complet a les pàgines 20 i 21).

11 l dissabte
Visita. ‘L’avinguda del Tibidabo, un Mo-

dernisme inèdit’. Hora: 11h. Lloc: Ro-

tonda entre Balmes i el passeig de Sant 

Gervasi. 

Ple d’investidura. Constitució del nou 

Ajuntament resultant de les eleccions. 

Hora: 12h. Lloc: Casa de la Vila. 

12 l diumenge
Festa. Dels Amics de Reixac, amb sar-

danes, arrossada popular i ball amb el 

duet Esquitx. Hora: 12h. Lloc: Plaça de 

l’església de Sant Pere de Reixac.

Celebració. D’una missa ‘huertana’, a 
càrrec de la rondalla de la Casa Regio-
nal de Múrcia a Sabadell. Hora: 12h. 
Lloc: Església de Santa Engràcia.

14 l dimarts
Festa. Activitats infantils, dintre de la 
Mostra d’Activitats Culturals. Hora: 18h. 
Lloc: Organitza: Esplai Cancu i Centre 
Cívic Can Cuiàs.

16 l dijous
Inauguració. De la mostra dels alumnes 
de l’Escola Municipal de Talla i Escultu-
ra. Hora: 19h. Lloc: Auditori Municipal.

Xerrada. Sobre la pràctica de l’art, a 
càrrec de Lluís Utrilla. Hora: 20h. Lloc: 
Auditori Municipal.

Aula oberta. Del curs d’interpretació 
teatral. Hora: 20.30h. Lloc: Kursaal.

17 l divendres
Hora del conte. ‘L’aventura de la Lola’, 
a càrrec de Marta Esmarats. Hora: 18h. 
Lloc: Biblioteca de Can Sant Joan.

Inauguració. De l’exposició dels tallers 
d’art infantils. Hora: 19.30h. Lloc: Casa 
de la Vila.

ajuntament 935 726 474
ambulàncies 061
atenció ciutadana 010
Sanitat Respon 902 111 444
Mossos d’Esquadra 088-112
Policia Local 092
Policia Nacional 935 642 450
Taxis 936 917 600Te

lè
fo

ns
 d

’in
te

rè
s

Fa
rm

àc
ie

s

Rivas, c. conca,10
Duran, av. terra Nostra, 37
J.Recasens, av.catalunya, 65
Guix, c. Major, 25
Miró, c. Orquidea, 8
J.Relat, c. Major, 89
Pardo, c. Masia, 2
vila nieto, països catalans, 51
J.vila, pg. Jaume I, 26

3 4 5

10 11 127 8 96

13

guix Recasens Recasens

pardo guix guixRivas Duran J.VilaJ.Relat 

J.VilaJ.Relat Rivas DuranV.Nieto

15 1716
pardo pardo

18 19

juny

Festa de la primavera
Amb globus aerostàtic, botifarrada i ball 
Organitza: AV de Montcada Nova

tel. 935 751 289 | De dimarts a dissabte: 17 a 21h. Diumenge: 11 a 14h

tel. 934 451 888 | De dilluns a divendres: 8 a 22h. Dissabte:10 a 14h i 17 a 19h. Diumenge:10 a 14h

tel. 935 651 122 | De dilluns a divendres: 9 a 15h i 17 a 21h. Dissabte: 10 a 14h i 17 a 19h. Diumenge: 10 a 14h

Mostra de pintura 
i concurs de 
cartells de 
Festa Major 

Fins al 13 de juny

Exposició

EsCoLa DE 
taLLa i 
EsCuLtura
16 de juny, 19h

sala 
principal

EXposiCiÓ
tALLERS DE pINtuRA
pER A ADuLtS I JOVES
Fins al 19 de juny
Sala Sebastià heredia

AULA OBERtA
D’INtERpREtAcIÓ tEAtRAL 
16 de juny, 20.30h
 Sala Joan Dalmau

Xerrada

La pràCtiCa DE L’art
a càrrec de Lluís Utrilla
16 de juny, 20h

14
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CD MoNtCaDa juVENiL
L’equip verd ha aconseguit 
pujar a Preferent després de 
quedar segon del seu grup

taEKwoNDo  
El Lee Young ha guanyat tres 
medalles al Campionat d’Europa en 
tècnica, disputat a Gènova (Itàlia)

pàg. 30 pàg. 28 

pI
LA

R
 A

BI
ÁN

El CD Montcada seguirà la 
temporada vinent a Prime-
ra Catalana. Els verds han 
aconseguit la permanència a 
la màxima categoria catalana 
a falta d’una jornada perquè 
acabi la lliga, després de treure 
un empat a dos gols en la seva 
visita al camp del San Cristóbal 
i perdre el Blanes a casa, que 
s’ha col·locat a una diferència 
ja insalvable –6 punts– respecte 
els montcadencs. “Estem molt 
contents perquè hem assolit 
l’objectiu de la temporada”, 
ha indicat el tècnic local, Iván 
Rodríguez, qui ha lloat el com-
promís de la plantilla al llarg 
de tota la temporada, “que ha 
estat molt dura, però ha tin-
gut un final feliç”, ha afegit 
l’entrenador. 

Celebració. El CD Montcada ha 
disputat l’últim tram de la com-
petició com si cada partit fos 
una final. L’equip ha donat la 
cara en tots els enfrontaments 
i, malgrat haver encaixat algu-
nes derrotes, ha ofert un bon 
nivell demostrant que era un 
dels ferms candidats a eludir el 
descens. La plantilla i la directi-
va podrà celebrar la continuïtat 
a Primera Catalana a la darrera 
jornada de la lliga davant l’afició 
verda. Els montcadencs rebran 
la visita del Can Fatjó de Rubí 
–novè amb 52 punts– a l’estadi 
de la Ferreria el pròxim 5 de 

juny, a les 12h. A la mitja part, 
l’equip juvenil del CD Montca-
da sortirà al terreny de joc per 
rebre l’homenatge de l’afició en 
reconeixement a la seva gran 
temporada. Els locals, que han 
acabat segons al Grup Setè de 
Primera Divisió, han assolit 
l’ascens a Preferent en ser un 
dels tres millors segons classi-
ficats de la categoria. D’altra 
banda, una vegada hagi acabat 
l’enfrontament, l’entitat verda 
també reconeixerà el treball del 
defensa Jordi Salvanyà qui, als 
32 anys, deixa el futbol. Sal-
vanyà, però, no es podrà aco-
miadar de curt ja que no podrà 
jugar perquè està sancionat. 
Abans del darrer partit, la di-
rectiva, presidida per Modesto 
‘Tato’ Sanchís, ha convocat una 
reunió informativa per a socis, 
a les 11h, a la sala polivalent de 
l’estadi de la Ferreria. El motiu 
de la trobada és parlar del futur 
de l’entitat.
El CD Montcada es troba a 
la dissetena posició amb 42 
punts, a un de diferència del 
Sants, que també ha assolit la 
salvació perquè el Blanes està a 
quatre punts i només falta una 
jornada. Cara la temporada vi-
nent, la Federació Catalana té 
previst fer una reestructuració 
de les categories territorials. La 
Primera Catalana estarà for-
mada per dos grups, per això 
enguany només han baixat dos 
equips.

Sílvia Alquézar | Redacció

FUtBOL

El CD Montcada seguirà a primera Catalana
Els verds han aconseguit la permanència a falta d’una jornada després d’empatar amb el San Cristóbal a domicili i perdre el Blanes a casa

El CD Montcada ha jugat l’últim tram de la lliga com si cada partit fos una final. A la foto, els jugadors celebrant el gol del valuós empat amb l’Olot

 ‘Tato’ Sanchís: ‘Estem molt contents perquè s’ha aconseguit el que volíem’

El president del CD Montcada, 
Modesto ‘Tato’ Sanchís, és un 
home molt feliç perquè s’ha 
aconseguit la permanència. Qui-
na creu que ha estat la clau? 
El treball, la humilitat, el sacrifi-
ci i les ganes de jugar a futbol 
de tota la plantilla. Han demos-
trat que poden jugar a Primera 
i que no tot són diners perquè, 
a principi de temporada, alguns 
ja ens donaven per descendits 

ja que el nostre pressupost era 
molt baix.
Quin balanç fa d’aquesta tem-
porada?
Tot ha anat molt bé, la plantilla i 
la directiva han estat una pinya 
i això també s’ha notat al camp. 
Hi ha hagut una gran implicació 
de tots per tirar endavant.
A qui li dedica la salvació?
A l’afició, perquè ha estat al nos-
tre costat durant tota la tempora-

da, sense un xiulet ni una crítica. 
Confiaven en la plantilla i no els 
ha fallat.
Com veu el futur?
Crec que s’hauria de tancar el 
passat i treballar perquè el club 
no hagi de patir tant. El Mont-
cada es pot marcar fites més 
importants sense perdre la hu-
militat i sempre tocant de peus 
a terra. Crec que s’hauria de tre-
ballar en aquesta línia | SA
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Els montcadencs han intercanviat la plaça amb el Barberà, que jugarà a la Copa

El Valentine tornarà a jugar la 
temporada vinent a la Lliga EBA 
després d’arribar a un acord amb 
el CB Barberà per intercanviar-
se les categories. El conjunt 
barberenc no pot continuar en 
aquesta competició perquè ha 
perdut el seu principal espònsor. 
Per contra, el Montcada –que té 
Valentine com patrocinador ma-
joritari– ja compta amb el suport 
de dues empreses –Ascensores 
Eninter i Merchanservis– per 
fer front a les despeses de la ca-
tegoria superior. “Ens surt més 
a compte jugar a EBA que a 
la Copa Catalunya, perquè a 
la categoria més alta podem 
generar ingressos”, ha indicat 
el president del Valentine, Luis 
Miguel Rodríguez, qui consi-

dera que el club ha de créixer 
per sobreviure. L’objectiu de 
l’entitat és tenir el primer equip 
a EBA i crear un sènior B amb 
aspiracions de pujar a Primera 
Catalana i un sots-21 que jugui 
a Preferent per donar cabuda a 
tots els jugadors. “És més fàcil 
retenir els bons jugadors si el 
primer conjunt està en aquesta 
categoria”, ha dit el directiu. Per 
a Rodríguez, l’objectiu cara la 
campanya vinent serà “atraure 
de nou els amants del bàsquet 
al pavelló i aconseguir que 
s’identifiquin amb l’equip”. El 
president ha avançat que durant 
els pròxims mesos el club farà 
una campanya de captació de 
socis. “Volem disposar d’una 
xarxa de comerços on la nostra 
afició pugui tenir descomptes i 

un tracte preferent, o sigui, que 
ser del Valentine sigui rendi-
ble”, ha manifestat Rodríguez. 

La plantilla. El Valentine ja té el 
nou tècnic que dirigirà el bloc 
a la Lliga EBA. Es tracta de 
l’entrenador del Barberà, Mario 
del Campo, que ha deixat l’equip 
vallesà a la tercera posició. Pel 
que fa a la plantilla, el club enca-
ra no ha començat a negociar la 
continuïtat dels actuals jugadors 
i els futurs fitxatges. 
D’altra banda, la xerrada de 
l’expresident del Manresa i ac-
tual alcalde de la capital del Ba-
ges, Valentí Junyent, al Kursaal 
es va ajornar el dia 26 per mo-
tius d’agenda del ponent. El club 
anunciarà en breu la nova data 
de la conferència. 

BÀSQUEt

El Valentine tornarà a jugar a la 
Lliga Eba la pròxima campanya
Sílvia Alquézar | Redacció

El Valentine torna a la categoria EBA, a la qual va renunciar fa dos anys per problemes econòmics

El club ha fet un reconeixement als jugadors Miguelito i Javi i al tècnic Juan a. Jaro

L’FS Mausa encara té opcions 
de pujar a Primera A, tot i que 
ja no pot acabar primer perquè 
el campió és el Rapid Santa Co-
loma, a falta d’una jornada per 
finalitzar la lliga. A la segona 
posició es troben empatats a 
61 punts l’Arenys de Munt i el 
Montcada, que és tercer per la 
diferència de gols. Malgrat que, 
en un principi només puja el pri-
mer, la directiva del Mausa con-
fia poder optar encara a l’ascens 

davant de possibles renúncies 
a la categoria superior. “Som 
optimistes i creiem que ho po-
drem aconseguir”, ha indicat el 
president, Pedro Litrán, qui as-
segura que té un espònsor que 
li permetria al club mantenir 
l’equip a Primera A.

Homenatge. Al darrer partit a 
casa, disputat el dia 28, el Mausa 
va vèncer el Rubí per 5-2, amb 
gols de Mario (2), Miguelito i 
Fèlix (2). Abans de començar el 

partit, el club va fer un petit re-
coneixement a tres components 
de la plantilla que acaben la seva 
vinculació amb Montcada, com 
són el jugador Miguelito, que 
marxa a Madrid per motius la-
borals; el porter Javi, que deixa 
el futbol sala per continuar els 
estudis, i el tècnic Juan Antonio 
Jaro, que acaba un cicle de tres 
anys al capdavant del primer 
equip i de la coordinació tècnica 
de l’entitat. “Estic molt agraït a 
tothom i marxo content de la 

feina feta”, ha indicat el tècnic, 
qui ha afegit que la guinda al 
tres anys a Montcada seria po-
der deixar el club a Primera A. 
El Mausa tancarà la temporada 
amb la visita a la pista del Llo-

ret Costa Brava, el quart classi-
ficat amb 53 punts, mentre que 
l’Arenys de Munt s’enfrontarà a 
domicili al Canet Barri Besòs, el 
cuer amb 9 punts i descendit des 
de fa moltes jornades.

Sílvia Alquézar | Redacció

FUtBOL SALA

El Mausa encara podria pujar si 
hi ha renúncies a la primera a
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El president, Pedro Litrán, va lliurar a Javi, Miguelito i Jaro una placa en reconeixement al seu treball 
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L’ajuntament organitza un homenatge al primer equip el 3 de juny a la Casa de la Vila

La Salle posarà el punt i final a una 
temporada històrica el pròxim 17 
de juny amb el tradicional sopar 
per a jugadors, tècnics, aficionats i 
directiva, que tindrà lloc a l’escola 
del mateix nom. El gran protago-
nista de la nit serà el primer equip, 
que rebrà el reconeixement de la 
seva gent després d’haver aconse-
git per primer cop en la història 
del club l’ascens a Primera Estatal. 
El conjunt dirigit per Dídac de la 
Torre també rebrà l’homenatge de 

l’Ajuntament, que organitza el dia 
3 una recepció oficial a la Casa de 
la Vila (20h).
La Salle masculí no ha tingut sort 
en el seu debut a la Copa Federa-
ció, ja que va caure eliminada con-
tra el Bordils –un equip de Prime-
ra Estatal que ha lluitat per pujar 
a la Divisió d’Honor B– per 29 
a 23. D’altra banda, La Salle Iste 
s’ha classificat per jugar la final 
de la mateixa competició després 
d’eliminar en semifinals l’OAR 
Gràcia de Sabadell per 25 a 26. 

Sílvia Alquézar | Redacció

HAnDBOL

La salle tancarà una temporada 
històrica amb un sopar el dia 17

El president avança que el tècnic, osvaldo Leboso, ha decidit no continuar a la banqueta

El Sant Joan ha acabat la lliga del 
Grup Novè de Segona Territorial 
a la vuitena posició amb 51 punts, 
després del triomf per 2-1 contra el 
Pitres a l’última jornada del cam-
pionat. El partit va ser vibrant, 
amb un gol d’Abdul a la primera 
part, una diferència que va neu-
tralitzar el rival abans del des-
cans. La Unió es va quedar amb 
un home menys per l’expulsió del 
porter Omar en veure dues tar-
getes grogues per tocar la pilota 
amb les mans fora de l’àrea. A la 
represa, el Sant Joan ho va seguir 
intentant tot i jugar en inferiori-
tat numèrica i novament Abdul 

va fer el gol del triomf local al 
minut 70. Abans de començar el 
partit, el club va fer un petit re-
coneixement al jugador Ezequiel, 
de 32 anys, perquè penja les botes 
després de moltes temporades a 
La Unió. El defensa montcadenc 
no va començar la campanya ac-
tual, però es va incorporar a la 
plantilla “quan li vam dir que 
el necessitàvem”, ha manifestat 
el president del Sant Joan, José 
González, qui opina que aquesta 
lliga ha tingut dues cares, amb 
una primera volta “per baixar, 
amb només 18 punts, i una se-
gona volta per pujar i quedar 
campió”. El responsable del club 

ha avançat que segurament conti-
nuarà la majoria de jugadors cara 
la temporada vinent i que l’actual 
tècnic, Osvaldo Leboso, no se-
guirà “perquè ha acabat la lliga 
molt cansat”, ha indicat Gonzá-
lez, qui reconeix que la tempora-
da ha estat molt dura psicològi-
cament “perquè hem patit molt 
per treure l’equip endavant”.
El Sant Joan organitza el pròxim 
11 de juny el que s’ha convertit ja 
en un clàssic en el calendari del 
club com és el matx amistós en-
tre una selecció de veterans de 
La Unió i un conjunt de Projecte 
Home. Serà al camp del barri, a 
partir de les 16h.

Sílvia Alquézar | Redacció

FUtBOL. SEGOnA tERRItORIAL

El sant joan acaba la lliga en 
vuitena posició amb 51 punts
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La Salle Iste jugarà la final de la Copa 

romero segueix com a 
president del santa María

FUtBOL. tERCERA tERRItORIAL

Francisco Romero seguirà com a 
president de la UD Santa María. 
Així ho va aprovar l’assemblea 
general de socis, reunida el dia 
28 al Casino de Terra Nostra. 
En el moment de tancar aquesta 
edició, Romero estava acabant 
d’enllestir la llista de persones 
que treballaran a la junta direc-
tiva. Pel que fa a l’actualitat es-
portiva, el conjunt que dirigeix 
José Luis Sánchez s’ha inscrit 
a la Copa Catalunya. A la pri-
mera eliminatòria, que va tenir 
lloc el 29 de maig a l’estadi de 
la Ferreria, els montcadencs van 

aconseguir passar a la ronda 
següent després de desfer-se de 
l’Escola de Futbol Base de Ripo-
llet a la tanda de penals per 6-5. 
El temps reglamentari va acabar 
amb empat a un gol.
El pròxim rival del Santa María 
es el Júnior, de Primera Territo-
rial. El partit es jugarà a l’estadi 
de la Ferreria el dia 4 de juny, a 
les 14h. Les eliminatòries són a 
partit únic i es disputen sempre 
al camp de l’equip d’inferior ca-
tegoria. La tercera ronda tindrà 
lloc el cap de setmana de l’11 i 12 
de juny. La segona fase es jugarà 
a partir del 7 d’agost.

Sílvia Alquézar | Redacció 

La jaM aprofitarà la Milla 
per presentar la trijam

AtLEtISME

La Joventut Atlètica Montcada 
( JAM) aprofitarà la sisena edició 
de la Milla Urbana amb motiu 
de la Festa Major, que tindrà lloc 
el dia 12, per donar a conèixer 
una nova iniciativa. El club té la 
intenció de crear una secció de 
triatló a partir de les inquietuds 
d’un grup de montcadencs. “No 
volem fer només un equip de 
veterans, sinó també difusió 
entre els petits per arribar a 
ser un referent a la comarca”, 
ha indicat el president de la JAM, 
Ilde Teruel, qui ha avançat que el 

dia de la Milla el club instal·larà 
una carpa a la rambla dels Països 
Catalans per informar tots els in-
teressats a fer triatló. 
Pel que fa a les inscripcions a la 
Milla, el nombre registrat és si-
milar al d’edicions anteriors. El 
termini per apuntar-se via email 
a través del web www.jam.cat aca-
ba el 8 de juny a les 19h o fins 
quan s’arribin als 600 inscrits. 
De forma presencial, la reserva 
es pot fer a l’oficina de la JAM, 
els dimarts, de 17.30 a 20h, i els 
dimecres, de 19.30h a 20h, al ca-
rrer Progrés, 27, a la Ferreria.

Sílvia Alquézar | Redacció 

> El Lee Young obté una plata i dos bronzes al Campionat d’Europa
Els taekwondistes del Club Lee Young que han participat amb la selecció espanyola al Campionat d’Europa de tècnica 
han obtingut uns bons resultats. El sènior Alberto Jo Lee ha quedat en segona posició, mentre que el trio 1 format per 
Alberto Jo Lee, José Luis Estudillo i Miguel Á. Luján han aconseguit el guardó de bronze, el mateix que el trio 2 dels 
veterans Diego Carrillo, Juan A. Santiago i Bernardo Fidalgo. El conjunt estatal, entrenat pel director del Lee Young, 
José Santiago, ha quedat en primera posició per equips amb un total de 15 medalles en 17 categories repartides 
en 7 ors, 2 plates i 6 bronzes. “Són els millors resultats que mai ha aconseguit la selecció espanyola”, ha indicat 
Santiago. El campionat es va disputar a Gènova (Itàlia) del 18 al 22 de maig | SA 
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Sílvia Alquézar | Redacció

HAnDBOL MASCULÍ

La Salle B no ha pogut 
aconseguir l’ascens a Ter-
cera Preferent, després 
de perdre el segon matx 
de l’eliminatòria contra el 
Cardedeu per 26 a 23, un 
resultat que permet al con-
junt del Vallès Oriental pu-
jar de categoria per només 
un gol, ja que a l’enfronta-
ment de l’anada –disputat 
a Montcada– el marcador 
va ser de 26 a 24. Tot i 

no trobar-se cómode a la 
pista davant la intensitat 
del Cardedeu, en algunes 
ocasions molt agressius, 
l’equip de Pere Arbona 
no va tirar mai la tovallola 
–la primera part va acabar 
amb empat a 16– i va dis-
posar d’opcions d’endur-se 
l’ascens fins als darrers ins-
tants, com un penal fallat o 
un atac sense gol amb una 
superioritat numèrica de 2 
homes. 

El conjunt va perdre contra el Cardedeu per 26-23

La salle b es queda 
a un pas de l’ascens

El Can Cuiàs ha acabat la lli-
ga en sisena posició al Grup 
Quart de Primera Divisió, 
amb 43 punts, després d’em-
patar a 5 gols a casa contra el 
Caldes B a l’última jornada 
del campionat. La plantilla 
ha fet una valoració positi-
va de la temporada perquè 
ha jugat a un bon nivell i 
ha acabat a la part alta de 
la taula. Per la seva banda, 
el Mausa B s’ha quedat a 

les portes de l’ascens, en ser 
tercer al Grup Tercer de Se-
gona Divisió, amb 58 punts, 
a tan sols 4 de l’ascens. 
Pel que fa a l’EF Montcada 
ha salvat la categoria i con-
tinuarà la temporada vinent 
a Segona Divisió. Els mont-
cadencs han finalitzat la lliga 
a l’onzena posició amb 29 
punts. A la darrera jornada, 
van vèncer l’Arrahona per 
3-4 i el Mausa B va superar 
el Santa Susana per 3-1. 

Sílvia Alquézar | Redacció

El Can Cuiàs ha acabat a la sisena posició, fent un gran joc a molts partits
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KORFBAL. SEMIFInALS LLIGA nACIOnAL

El Multiópticas Isis A ha 
aconseguit forçar el tercer 
partit de les semifinals de la 
Lliga Nacional de korfbal, 
després de guanyar el Va-
llparadís de Terrassa –fins 
llavors imbatut– per 14 a 
13 en el matx disputat a la 
pista coberta. Després del 
29 a 15 del primer enfronta-
ment, els nois i noies de Dani 
Vidaña sabien que havien de 
fer un gran partit per man-
tenir-se vius a la competició. 
Les claus d’aquest triomf tan 
ajustat van ser una gran de-

fensa i la neutralització dels 
millors jugadors visitants, 
a més de l’aportació del 
públic, que omplia de gom 
a gom les graderies de la 
instal·lació municipal. El ter-
cer matx tindrà lloc el dia 4 
a Terrassa. 
D’altra banda, el Multióp-
ticas B jugarà la final de la 
lliga de Segona Divisió en 
eliminar el Castellbisbal per 
9 a 7. Aquesta serà la segona 
final de la temporada que 
juga el conjunt que dirigeix 
David Rúa, que ja ha guan-
yat la Copa Catalana B.

El Multiópticas isis a 
força el tercer partit

Una jugada del partit entre el Multiópticas A i el Vallparadís, jugat a Montcada

FUtBOL SALA

El Can Cuiàs finalitza 
sisè a primera Divisió
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Tan sols un gol ha impedit La Salle B aconseguir l’ascens a Tercera Preferent
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L’equip B disputarà la final de la Segona Divisió

Sílvia Alquézar | Redacció

L’EF salva la categoria i continua a Segona Divisió
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Prop de 20.000 persones 
vindran a Montcada entre 
l’11 i el 12 de juny per veu-
re les finals de Catalunya 
de futbol i futbol sala en ca-
tegories inferiors, emmar-
cades dins la segona edició 
de la Festa del Futbol Cata-
là. L’estadi de la Ferreria 
acollirà dissabte durant tot 
el dia els 9 partits de futbol 
i futbol 7. En el moment de 
tancar aquesta edició, en-
cara s’havien de jugar les 
semifinals on es determi-
naran els equips que pas-
saran a les grans finals. 
Com a favorits hi ha, entre 
d’altres, els conjunts del 
Barcelona, l’Espanyol, la 
Damm i el Lleida. Per la 
seva banda, el pavelló Mi-
quel Poblet serà l’escenari 
de les finals de futbol sala, 
repartides, 6 es disputaran 
dissabte i 3 diumenge al 
matí. També està previst 
que el dia 12 es jugui la fi-

nal de la Copa Catalunya 
sènior de futbol sala.

Un orgull. La Federació Ca-
talana de Futbol va escollir 
la candidatura de Montca-
da –presentada per l’Escola 
de Futbol Montcada i l’Ins-

titut Municipal d’Esports 
i Lleure– per organitzar 
l’esdeveniment. 
“És un orgull per a la ciu-
tat ser l’amfitriona dels 
campionats de futbol i 
futbol sala, perquè vin-
dran els millors equips 

de Catalunya”, ha dit el 
president de l’EF Montca-
da, Manel Trias. La Casa 
de la Vila acollirà el prò-
xim 7 de juny, a les 12h, la 
presentació oficial de la se-
gona edició d’aquesta festa 
esportiva. 

II FEStA DEL FUtBOL CAtALÀ

L’estadi de la Ferreria i el pavelló Miquel Poblet seran els escenaris en què es disputin els partits de les finals catalanes

Sílvia Alquézar | Redacció

Les finals de futbol seran el dia 11 a l’estadi i les de futbol sala tindran lloc l’11 i el 12, al pavelló

unes 20.000 persones vindran a la 
ciutat per veure els millors equips
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> jornades esportives al turó i l’Elvira

Les escoles El Turó i Elvira Cuyàs van celebrar el 28 de maig les 
jornades esportives, amb una gran afluència de públic i molta 
participació. Els col·legis de Montcada centre i Mas Rampinyo 
van acollir diverses activitats com ara partits de bàsquet i futbol 
sala i també altres propostes lúdiques. A la foto superior, alumnes 
de l’Elvira Cuyàs fent alguns dels jocs que es van instal·lar al pati 
de l’escola. A la imatge inferior, infants d’El Turó envoltant un pa-
llasso que va fer un munt de globus amb formes diverses | SA

> tres nenes a la final de gimnàstica
Tres nenes del Club de Gimnàstica La Unió participaran el dia 11 
a la final del Trofeu Barcelona Comarques en individual, a Carde-
deu. La benjamí Tania Palomino i la infantil Yaiza Rodríguez com-
petiran en mans lliures i la infantil Natalia Riera ho farà en cèrcol. 
D’altra banda, el 4 de juny es disputarà la fase classificatòria per 
al mateix torneig per conjunts. Al dia següent, el club farà a la 
tarda el festival fi de curs al pavelló M. Poblet | SA

> saber orientar-se amb un mapa

El Consell Esportiu del Vallès Occidental Sud, amb el suport de 
l’Institut Municipal d’Esports i Lleure (IME), va organitzar el dia 27 
de maig al parc de la Llacuna, a Mas Duran, una activitat amb 
l’objectiu de formar els joves en l’orientació. El taller s’adreçava a 
alumnes de cinquè i sisè de primària i de primer i segon d’ESO. 
De Montcada, van participar les escoles Sagrat Cor, Turó i l’institut 
de la Ferreria | SA 
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 Montcada inclou tres propostes a la desena edició de la Festa de l’Esport del 4 i 5 de juny

Montcada i Reixac par-
ticiparà un any més a la 
Festa de l’Esport, que en-
guany se celebra entre el 
4 i el 5 de juny. L’escola 
El Viver de Can Sant 
Joan ha inclós la seva 
jornada esportiva dins 
l’esdeveniment, promogut 
per la Diputació amb el 
suport dels ajuntaments 

i entitats participants. Al 
programa d’activitats, que 
es durà a terme entre di-
vendres i dissabte, desta-
quen els partits dels dife-
rents equips del col·legi, a 
més d’altres propostes de 
caràcter lúdic i cultural. 
D’altra banda, Montcada 
Aqua organitza diumen-
ge una sessió d’aquagim 

–11 a 11.45h– i una altra 
d’spinning –12 a 12.45h– 
obertes a tota la població. 
Les persones interessades 
es poden inscriure a la re-
cepció de l’equipament 
municipal fins dissabte. 
Les places són limitades. 
També diumenge, el CEB 
Can Sant Joan celebrarà 
el seu torneig fi de tempo-

rada. El club organitza di-
versos partits de bàsquet 
a partir de les 10h. Cal 
destacar el triangular que 
tindrà lloc a partir de les 
17.30h entre els conjunts 
cadets de les tres entitats 
de bàsquet de la ciutat: el 
Valentine, l’Elvira-La Salle 
i els amfitrions. Els partits 
es juguen a El Viver | SA
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La Salle Montcada orga-
nitza el 19 de juny una 
nova edició de la Diada de 
l’Handbol Salvador Benítez, 
que comptarà amb la par-
ticipació de tots els equips 
de l’Escola i del club. Els 
enfrontaments tindran lloc 
entre les 9 i les 15h a les cinc 
pistes de l’escola La Salle. La 

festa posarà el punt i final a 
una temporada històrica per 
al club montcadenc que, a 
banda de l’ascens aconse-
guit pel primer equip a Pri-
mera Estatal, també ha ob-
tingut altres fites importants 
a nivell de planter entre les 
quals destaquen el bon pa-
per del conjunt juvenil a la 
màxima categoria catalana.

Sílvia Alquézar | Redacció

L’escola Font Freda ha fet 
un gran paper al Cam-
pionat Comarcal de judo, 
disputat el 28 de maig al 
pavelló Miquel Poblet. El 
col·legi montcadenc va 
aconseguir un total de 27 
medalles –5 ors, 9 plates i 
13 bronzes– entre les cate-
gories minprebenjamí, pre-
benjamí i benjamí. Cal des-

tacar la primera posició del 
prebenjamí Marc Gómez i 
dels miniprebenjamins Ser-
gi Costales, Nerea Gómez, 
Kilian Cano i Sofiía Pérez. 
“Els nostres judoteques 
han fet un gran cam-
pionat i estem molt con-
tents”, ha indicat Vanessa 
Fernández, l’entrenadora 
dels infants del Font Freda, 
que fan l’activitat com a 

extraescolar. El torneig va 
comptar amb la participa-
ció d’uns 250 infants, dels 
quals una trentena eren del 
Font Freda. El campionat 
estava organitzat per la Fe-
deració Catalana, el Con-
sell de l’Esport del Vallès 
Occidental i l’escola del Pla 
d’en Coll. L’esdeveniment 
va ser un èxit de públic du-
rant tot el matí.

El Font Freda aconsegueix 27 
podis al Campionat Comarcal

JUDO

Sílvia Alquézar | Redacció
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El Valentine Montcada or-
ganitza el pròxim 7 de juny 
un clínic per a entrenadors 
a càrrec d’Aito García Re-
neses. La sessió, a la qual es 
convidarà tècnics de tota la 
comarca, es farà al pavelló 
Miquel Poblet a partir de les 
19.30h.
D’altra banda, els equips 
sots-21 i júnior A del Va-
lentine ja han acabat la tem-
porada, després de quedar 
eliminats de les seves res-
pectives competicions. El 

sots-21 –que lluitava pel títol 
de Preferent– ha caigut en la 
segona eliminatòria a doble 
partit contra l’Sfèric. Pel que 
fa al júnior, l’equip de Beni 
López ha perdut contra el 
Montgat pel basquetavera-
ge. Al matx d’anada, jugat 
a Montcada, els locals van 
perdre de tres punts, mentre 
que al partit de tornada van 
caure derrotats per 6 punts. 
Al setembre, l’equip té una 
nova oportunitat per optar a 
jugar la temporada vinent a 
la lliga Interterritorial.

aito garcía fa un clínic 
el dia 7 per a tècnics 

BÀSQUEt. vALEntInE

Sílvia Alquézar | Redacció

El júnior A del Valentine ha quedat eliminat de la fase per jugar a Interterritorial

La Diada salva benítez 
es farà el 19 de juny

HAnDBOL. CH LA SALLE

Dos dels participants al Campionat Comarcal de judo que es va fer el 28 de maig al pavelló Miquel Poblet
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L’equip juvenil del CD 
Montcada ha culminat una 
temporada excel·lent amb 
l’ascens a Preferent, des-
prés d’haver acabat en se-
gona posició al Grup Setè 
de Primera Divisió, amb 
73 punts. Els montcadencs 
han pujat perquè han estat 
el tercer millor segon de 
tots els clubs de la catego-
ria. “Estem molt contents 
perquè mai un equip 
juvenil de Montcada ha 
pujat a Preferent”, ha des-
tacat el president verd, Mo-
desto ‘Tato’ Sanchís, qui 
ha lloat el bon treball fet 
en els dos anys d’existència 
de l’equip. “És un conjunt 
acabat de fer i ja ha acon-
seguit dos ascensos en dos 
anys; estem més que sa-
tisfets”, ha remarcat el di-
rectiu. A la darrera jorna-

da de lliga, el Montcada va 
vèncer al camp del Parets, 
el campió del grup amb 74 
punts, per 0-1, tres punts 
molt importants que li han 

permès assolir l’ascens. El 
club celebrarà l’èxit espor-
tiu el dia 5 de juny coinci-
dint amb l’últim partit de 
lliga del conjunt amateur 

de Primera Catalana. La 
plantilla rebrà el reconei-
xement de l’afició a la mitja 
part de l’enfrontament con-
tra el Can Fatjó. 

FUtBOL JUvEnIL

El juvenil del CD Montcada ha aconseguit l’ascens a Preferent després de quedar segon del Grup Setè amb 73 punts

Sílvia Alquézar | Redacció

Els verds segueixen una trajectòria excel·lent amb dos ascensos en els dos anys de vida de l’equip

El CD Montcada puja a preferent 
en acabar segon del grup setè 

> El restaurant Cèntric guanya la Lliga de Futbol 7
L’equip Restaurant Cèntric –a la foto–, amb 53 punts, ha guanyat la Lliga de Futbol 7, or-
ganitzada per l’Institut Municipal d’Esports i Lleure. En segon lloc ha acabat el conjunt Lo 
Templo, amb 46 punts, i en tercera posició ha finalitzat el Maccabi de Levantar, amb 45. 
L’última jornada va tenir lloc el 27 de maig a l’estadi de la Ferreria i, en acabar, es va fer el 
lliuramente dels trofeus a càrrec de les autoritats municipals | SA 
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KORFBAL

El Miró juga 
dos finals
Els equips cadet i prein-
fantil del Montserrat Miró 
disputaran el 4 de juny a 
Lleida les finals de les ca-
tegories de promoció de 
korfbal. Serà una jornada 
plena de partits en què par-
ticiparan els millors equips 
de cada territorial, prenen 
part per primera vegada 
equips de Barcelona, Llei-
da i Girona | SA



Jorge Fernández
Una feina més que curiosa. Quan Jorge Fernández (Barcelona, 1975) va veure la pel·lícula ‘Blade 
Runner’ mai se li va passar pel cap que anys després es dedicaria a fabricar robots humanoides. Ell no 
fa replicants ni les màquines que produeix la seva empresa, Pal Robotics, s’assemblen tant als humans 
com les que va imaginar Ridley Scott, però sí que caminen –la firma ha dissenyat un model amb rodes ja 
exportat– que té un sistema de navegació autonòma, reconeixement de comandes vocals i telepresència. 
El seu espònsor és la empresa PAL Technology-Royal Group d’Abu Dhabi i en Jorge ha viatjat ja en dues 
ocasions a aquesta ciutat dels Emirats Àrabs Units per presentar a diversos xeics el robot denominat 
Reem (el que es pot veure a la dreta de la imatge). Quart surt de la feina, aquest montcadenc de tota la 
vida, però que ara viu a Ripollet, aparca la tecnologia i es dedica a la seva passió: la música. Actualment, 
és el bateria del grup ‘La máquina de escribir’ que ha actuat al cicle Montcadasons. 

“La gent al·lucina quan li 
explico a què em dedico”

Vostè és conscient que la seva fei-
na, per a la resta de la humanitat, és 
pura ciència ficció?
La veritat és que quan explico de què 
treballo a la gent li sembla molt curiós 
o posa cara de pòquer. Però crec que 
el que sorprèn més és l’àmbit al que 
es dedica l’empresa, fer robots huma-
noides, perquè, en definitiva, un taller 
mecànic funciona de la mateixa ma-
nera a tot arreu i jo ja tinc experiència 
en aquest sector.
Què és el que fa, exactament?
Porto la mecànica dels robots a tra-
vés de les indicacions dels enginyers. 
Sí que és cert que aquesta empresa 
és molt curiosa. Hi treballem 24 per-
sones entre catalans i de la resta de 
l’Estat, a més d’hongaresos, italians, 
alemanys, veneçolans i anglesos. 
I com s’entenen?
Parlem en anglès, tot i que jo no el 
domino del tot. Després de viatjar 
arreu del món per la meva anterior 
feina em defenso, però reconec 

que és una de les meves assigna-
tures pendents. Ara també he co-
mençat a estudiar la llicenciatura 
d’enginyeria mecànica. Tinc l’FP II 
d’electromecànica industrial.
Expliqui’m això dels viatges.
Abans d’entrar a Pal Robotics vaig ser 
mecànic industrial durant 9 anys –en 
porto 16 dedicat a aquesta feina– en 
una altra empresa que treballava a 
nivell internacional. Havia de muntar 
màquines a tot arreu i en el 90% de 
les vegades viatjava tot sol. Això em 
va donar molta experiència i em va 
ajudar a trobar la feina actual. 
Però ara també marxa fora.
El nostre principal client és el Royal 
Group d’Abu Dabi, el responsable 
del qual és un xeic. Ens va enca-
rregar un robot i els hi vam portar el 
Reem, que es mou amb amb rodes, 
és de color blanc i la part superior 
és similar a la d’un humà. Navega 
gràcies a sensors d’ultrasons i là-
sers i si l’introdueixes un codi amb 

un plànol, és capaç de superar 
obstacles. L’any vinent, si tot va bé, 
crearem allà una línia de produc-
ció. L’objectiu de l’emirat és fer ser-
vir els robots a punts d’informació 
d’hospitals, recepcions d’hotels o 
centres comercials...

I això és el que li van demostrar als 
xeics d’Abu Dabi.
Al desembre passat vam anar 10 dies 
al país –després hi vaig tornar al ge-
ner una segona vegada– per presen-
tar el robot. He de dir que tot allò que 
ens imaginem o sabem dels Emirats 
Àrabs sobre el luxe és absolutament 
cert, perquè els xeics viuen en con-

dicions estratosfèriques. Només us 
diré que nosaltres vam fer la de-
mostració a la sala de cinema del 
Palau! Jo, que acostumo a treballar 
entre greix, vaig haver de fer la pre-
sentació vestit d’Antonio Miró i amb 
corbata.
I en què va consistir la prova?
Vam fer veure que la sala de cinema 
era un hotel i el robot presentava a 
un dels xeics la instal·lació, li donava 
la clau i el portava a la seva habitació 
mentre li explicava quins atractius 
turístics té Abu Dabi i li oferia la pos-
sibilitat de fer una videoconferència. 
També vam recrear que el xeic visita-
va el Ferrari World, un dels principals 
punts turístics de l’emirat i el robot 
fins i tot li va detallar què podia dinar 
en aquest espai. Al final, els presents 
van voler fins i tot comprovar que el 
Reem fos una màquina i no portés 
ningú dins!
I és que fins i tot parla!
Hem apostat per un robot que in-

teractiu amb la gent. Un dia el 
vam portar al centre comercial de 
Glòries, a Barcelona, per veure com 
reaccionava el públic i la veritat és 
que la gent s’espantava una mica. 
En canvi, vam fer el mateix a Abi 
Dabi i la gent se li acostava, va ser 
un show. És curiós veure les dife-
rents reaccions en funció de les 
cultures.
Entre tanta modernitat, estarà total-
ment al dia de les noves tecnologies? 
Doncs la veritat és que tinc un per-
fil a Facebook que no faig servir 
gairebé mai, restauro bateries dels 
anys 70 i tinc dues motos també 
d’aquesta època.
En definitiva, que en la seva vida 
personal té altres passions molt di-
ferents.
La música és una d’elles. Ara toco 
la bateria a ‘La máquina de escribir’, 
un grup on hi ha més components 
de Montcada. Vam actuar al Kursaal 
dins del cicle ‘Montcadasons’.

“Els robots humanoides 
poden ser útils com 
a punts d’informació 
a hospitals, hotels o 
centres comercials”

Mecànic de robots

A títol personal
siLVia DÍaZ
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